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4/2009   Vydává zastupitelstvo Obce Nový Malín

5. listopadu před šedesáti lety nastoupili společnou cestu 
životem plni nadějí a mladistvého odhodlání Drahomíra a 
Antonín Zajícovi.

V sobotu 14. listopadu v pravé poledne manželé Drahomí-
ra a Antonín Zajícovi znovuobnovením manželského slibu 
v kostele Narození Panny Marie uprostřed svých blízkých 
oslavili diamantových 60 let společného života.
 
Svůj významný den prožili obklopení svými milujícími 
blízkými, dětmi, vnoučaty a pravnoučaty. 
A my všichni se přidáváme k přání hodně zdraví, spoko-
jenosti a vzájemné lásky i do dalších let jejich společného 
života. Obec Nový Malín
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ZO schvaluje:   
- bezúplatný převod pozemku p.č. 667/5 ostatní plocha 
o výměře 7 m2 v k.ú. Nový Malín dle GP č. 1195-  224/
2009, ze dne 20. 10. 2009, z vlastnictví Obce Nový Malín 
do vlastnictví Olomouckého kraje,

- prodej pozemku p.č. 4013/8 travní porost o výměře 
618 m2 v k.ú. Nový Malín v lokalitě „Pod Malínským vr-
chem“ Ing. Alexandře Snopkové, Myslbekova 24, Šum-
perk, za účelem výstavby RD za kupní cenu stanovenou na 
5. VZZO konaném dne 6. 9. 2007,

- prodej pozemků p.č. 516/4 trvalý travní porost o výměře 
355 m2 a p.č. 516/6 trvalý travní porost o výměře 
151 m2, oba v k.ú. Nový Malín v lokalitě „K Lužím“ za 
účelem výstavby RD za cenu 500,-Kč/m² manželům Ing. 
Radomíru a Zitě Růžičkovým, Langerova 34, Šumperk,

- prodej pozemků p.č. 517/5 trvalý travní porost o výměře 
271 m2, p.č. 518/4 trvalý travní porost o výměře 233 m2 
a p.č. 2300/2 orná půda o výměře 68 m2, všechny v k.ú. 
Nový Malín v lokalitě „K Lužím“ za účelem   výstavby RD 
za kupní cenu 500,-Kč/m2, manželům Radimovi a Ivetě 
Končickým, Temenická 2241/106, Šumperk,

- prodej pozemku p.č. 2304/67 orná půda o výměře 
401 m2 v k.ú. Nový Malín v lokalitě „K Lužím“ za účelem 
výstavby RD za kupní cenu 500,- Kč/m2 paní Daně Vý-
prachtické, Banskobystrická 13, Šumperk, 

- prodej pozemku p.č. 2304/65 orná půda o výměře 
331 m2 v k.ú. Nový Malín v lokalitě „K Lužím“ za účelem   
výstavby RD za kupní cenu 500,- Kč/m2 panu Milanu Ma-
touškovi a paní Heleně Švancárové, oba bytem: 8. května 
1753/54, Šumperk,

- záměr prodeje pozemku p.č. 2304/62 orná půda o výměře 
131 m2 v k.ú. Nový Malín lokalita „K Lužím“ za    účelem 
výstavby RD za kupní cenu 500,- Kč/m2,

- uzavření darovací smlouvy s panem Ing. Karlem Šebes-
tou, Vikýřovice, U Kaple 218, na převod pozemku p.č.   
4124/4 ostatní plocha o výměře 5 m2 v k.ú. Nový Malín 
dle GP č. 1195- 224/2009 ze dne 20. 10. 2009, do   vlast-
nictví obce Nový Malín,

- uzavření darovací smlouvy s manžely Zdeňkem a Ja-
roslavou Valouchovými, Nový Malín č.p. 24, na převod    
pozemku p.č. 4124/5 ostatní plocha o výměře 3 m2 v k.ú. 
Nový Malín dle GP č. 1195- 224/2009 ze dne 20.10. 2009, 
do vlastnictví obce Nový Malín,

- uzavření Smlouvy o budoucí kupní smlouvě mezi Obcí 
Nový Malín, jako budoucí prodávající a ČEZ Distribuce, 
a.s., jako budoucí kupující, na budoucí prodej části pozem-
ku p.č. 1442/2 orná půda v k.ú. Nový Malín ( lokalita 

„ Zajícovo pole“), a to části tohoto pozem-
ku o výměře cca 20 m², jak je vyznačeno na    
situačním snímku katastrální mapy, kdy přesná výměra za-
stavěné plochy bude vymezena příslušným geometrickým 
plánem a bude uvedena samotné v kupní smlouvě za úče-
lem výstavby trafostanice DTS SU 0304,

- návrh rozpočtu obce Nový Malín na r. 2010 a sociálního 
fondu obce Nový Malín na r. 2010,

- předložené písemné zadání územního plánu obce Nový 
Malín zpracovaného dle ust. § 47 odst. 1 zákona 
č. 183/2006 Sb., stavební zákon a dle přílohy č. 6 k vyhláš-
ce č. 500/2006 Sb., o územně analytických    podkladech, 
územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence pláno-
vací činnosti.,

- dodatek č. 1 ke Statutu Sociálního fondu Obce Nový Ma-
lín v navrženém znění,

- podpis Memoranda obcí vyvražděných nacisty,

- uzavření darovací smlouvy s panem Lubomírem Kadlčí-
kem, 787 01  Šumperk, Temenická 2795/109 a paní Olgou 
Kadlčíkovou, 788 03  Nový Malín, Plechy č.p. 11, na pře-
vod movité věci – 1ks svislé zvedací plošiny   (výtahu), do 
vlastnictví obce Nový Malín,

- využití investičního fondu na opravu klimatizačního zaří-
zení ve ŠJ a zřízení kamerového systému v šatnách školy, 
venkovního areálu a sportoviště.  

ZO pověřuje:

- MUDr. Ivana Schlemmera jednáním s vlastníky dotče-
ných pozemků p.č. 1425, p.č. 1426, p.č. 1428 a p.č. 3798/2, 
všechny v k.ú. Nový Malín ve věci stavby místní komu-
nikace – veřejně prospěšné stavby – (přístupová cesta do 
bývalého ZD).
ZO bere na vědomí:

- zahájení územního řízení o umístění stavby, a to míst-
ní komunikace (cestu k bývalému ZD) na pozemcích p.č.   
1425, p.č. 1426, p.č. 1428 a p.č. 3798/2, všechny v k.ú. 
Nový Malín,
- připomínky MUDr. Víta Čajky k výstavbě nových domů 
v obci Nový Malín, 
- plánovanou výstavbu samostatného pavilonu v I. MŠ č.p. 
303 v Novém Malíně,
- informaci ředitele ZŠ o Provozním řádu na víceúčelové 
školní a obecní sportoviště u ZŠ.

ZO volí :

- paní Ludmilu Reovou, nar. 27.4.1961, bytem 788 03  
Nový Malín 376, do funkce přísedícího Okresního   soudu 
v Šumperku na období dalších 4 let.
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ZO ruší:

- své rozhodnutí přijaté usnesením z 5. VZZO konaného 
dne 6. 9. 2007 ve věci prodeje pozemku p.č. 4013/8    trva-
lý travní porost v k.ú. Nový Malín panu Havránkovi, Ga-
garinova 27, Šumperk, 
-  OZV č. 2/2008 obce Nový Malín o stanovení místního 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitostí s účinností ke 
dni 31. 12. 2009.

ZO neschvaluje

- prodej pozemku p.č. 27 zahrada v k.ú. Nový Malín panu 
Romanu Divišovi, Nový Malín 121 a slečně Martině Ša-
novcové, Nový Malín 475.

Usnesení ZO odsouhlaseno všemi 12  přítomnými členy 
ZO

Usnesení z 27. zasedání RO ze dne 24. 8. 2009

• RO schvaluje:
- přidělení bytu  č. 7 umístěného v II.NP DPS v Novém 
Malíně č.p. 660 po p. Štěpánce Kušové, Nový Malín č.p. 
660, která v současné době užívá jednopokojový byt č. 2 
umístěný v I. NP DPS Nový Malín č.p. 660, novému ná-
jemci - p. Květoslavě Hlouškové, bytem Oskava č.p. 193,
- prověření jiných společností na trhu dodávek elektrické 
energie a jejich podmínky dodávek el.energie,
- Smlouvu o uzavření  budoucí smlouvy na zřízení věc-
ného břemene a práva provést stavbu č. IV-12-8004075/
01/2009/Zá na pozemku p. č. 2295/2 - orná půda v obci 
a k.ú. Nový Malín, a to mezi Obcí Nový Malín a společ-
ností ČEZ Distribuce, a.s. na zřízení distribuční soustavy: 
„Nový Malín - K Lužím, 3 RD, NNk“,
- Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o připojení odběr-
ného zařízení k distribuční soustavě nízkého napětí 
a o dalších právech a povinnostech č. 4120476476 - lokali-
ta Zajícovo pole - vrtaná studna na parcele č. 1444/2 v obci 
a k.ú. Nový Malín,
- Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o připojení odběr-
ného zařízení k distribuční soustavě nízkého napětí 
a o dalších právech a povinnostech č. 4120476465 - veřejné 
osvětlení na parcele č. 1444/2 v obci a k.ú. Nový Malín,
- rozpočtové opatření č. 4/2009 dle předložené přílohy.

Usnesení z 28. zasedání RO ze dne 7. 9. 2009

• RO schvaluje:
- uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene č. IV-12-
8001281-36 mezi Obcí Nový Malín a společností ČEZ 
Distribuce, a. s., kde se jedná se o zřízení věcného břemene 
zřizování a provozování zařízení distribuční soustavy 
k dotčeným nemovitostem uvedeným v čl. II. Smlouvy, 
a to k její části vymezené geometrickým plánem pro vy-
značení věcného břemene č. 1137-562/2008 ze dne 3. 3. 
2009 vyhotoveném Ing. Jiřím Vozdou, který je nedílnou 
přílohou této smlouvy,
- dodatek č. 2 a dodatek č. 3 ke Smlouvě o nájmu nebyto-
vých prostor ze dne 1.9.2002 - pronájem objektu bývalé 
stravovny Základní školy v Novém Malíně č.p. 234 umís-
těného na pozemku p.č. 179/2 zast. plocha, nádvoří v obci 

a k.ú. Nový Malín, uzavřený mezi Obcí Nový Malín, ja-
kožto pronajímatelem a panem Ing. Jaromírem Janáčkem, 
bytem Vackova 1348/59, Brno - Královo Pole, jakožto ná-
jemcem, 
- cenovou nabídku od Ing. Petra Unzeitiga (projekční 
kancelář UNING s.r.o.), na projekční a inženýrské prá-
ce na akci: Komunitní kompostárna za nabídkovou cenu 
28.000,- Kč + DPH a na rekonstrukci Sokolovny ve výši 
48.000,- Kč + DPH,
- jmenuje JUDr. Evu Šubrtovou, trvale bytem Werichova 
11, Olomouc, po dobu od 1. 9. 2009 do 15. 10. 2009, čle-
nem zvláštního orgánu - komise k projednávání přestupku 
Obce Nový Malín.

• RO nemá připomínek:

- k jízdním řádům autobusové dopravy v rámci připomín-
kového řízení od Krajského úřadu Olomouckého kraje.

Usnesení z 29. zasedání RO ze dne 14. 9. 2009

• RO schvaluje:
- podání žádosti o vydání územního rozhodnutí o umístění 
stavby - veřejně prospěšné stavby, a to místní komunikace 
na pozemcích p.č. 1425 - ostatní plocha, p.č. 1426 - zahra-
da, p.č. 1428 - ostatní plocha a p.č. 3798/2 - ostatní plocha, 
vše v obci a k.ú. Nový Malín, určené k zajištění přístupu 
k budoucí bytové zástavbě RD,
- uzavření Smlouvy o poskytnutí práv k užívání software 
č. 5473 mezi Obcí Nový Malín a firmou ALIS s. r. o., sídlem 
Mariánská 538, Česká Lípa, zastoupenou Vojtěchem Han-
zelkou, kde předmětem Smlouvy je poskytnutí užívacích 
práv k software dle specifikace předmětu smlouvy: KEO-X 
Spisová služba, KEO-X Vazba na Czech POINT, KEO-X 
Vazba na Datové schránky v celkové ceně 39.200,- Kč bez 
DPH s udržovacím ročním poplatkem 13.600,- Kč,
- uzavření Darovací smlouvy mezi Obcí Nový Malín a Do-
mem dětí a mládeže U radnice Šumperk, kde Obec Nový 
Malín věnuje Domu dětí a mládeže U radnice Šumperk pe-
něžitý dar ve výši 1.000,- Kč,
- hodnotu stravenek poskytovaných zaměstnancům Obce 
Nový Malín, která se s účinností od 1. 6. 2009 zvyšuje ze 
stávajících 50,- Kč /ks na 60,- Kč/ks, z čehož 55 % je hra-
zeno z rozpočtu Obce Nový Malín a 10,- Kč je hrazeno ze 
Sociálního fondu, 
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• RO pověřuje:

- uzavření smlouvy o výpůjčce nemovitostí, a to části bu-
dovy (bývalé selské usedlosti) č.p. 83 umístěné na pozem-
ku p.č. 148 zast.plocha, nádvoří, pozemku p.č. 148 zast.
plocha, nádvoří, budovy č.p. 332 umístěné na pozemku 
p.č. 147 zast.plocha, nádvoří, pozemku p.č. 147 zast.plo-
cha, nádvoří, části pozemku p.č. 149/1 ostatní plocha a po-
zemku p.č. 150/1 ostatní plocha, jak jsou všechny zapsány 
na LV č. 10001 v KN u KÚ pro Olomoucký kraj, KP Šum-
perk pro obec a k.ú. Nový Malín, mezi Obcí Nový Malín a 
společností Provozní Nový Malín s.r.o. za podmínek v této 
smlouvě uvedených, 
- uzavření smlouvy o zajištění provozování sběrného dvo-
ra obce Nový Malín umístěného v areálu bývalé selské 
usedlosti č.p. 83 v Novém Malíně mezi Obcí Nový Malín 
a společností Provozní Nový Malín s.r.o. za podmínek v 
této smlouvě uvedených,
- aktuální Podmínky Rozhodnutí o poskytnutí dotace na 
zavedení místního pracoviště Czech Point s využitím do-
tace ze strukturálních fondů EU poskytované prostřednic-
tvím Ministerstva vnitra ČR.

- pana Mgr. Jiřího Nováka svoláním jednání o přístupové 
komunikaci s vlastníky dotčených pozemků - p. Ing. Ja-
roslav Huf, p. Ing. Daniel Přikryl, p. Tomáš Pospíšil a p. 
Jarmila Benešová - na zasedání RO

Usnesení z 30. zasedání RO ze dne 20. 10. 2009

• RO schvaluje:
- uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zříze-
ní věcného břemene č. IE-12-8002152/1 mezi Obcí Nový 
Malín a společností ČEZ Distribuce, a. s., kde předmětem 
této Smlouvy je sjednání podmínek pro budoucí uzavření 
smlouvy na zřízení věcného břemene - umístění, zřízení 
a provozování zařízení distribuční soustavy na dotčených 
nemovitostech uvedených v čl. II. Smlouvy, a to na pozem-
cích p.č. 2190/8, 4116/1, 4117, 2076, 2241, 38/1, 1338/1, 
1354, 1386, 1451 a 1444/2, vše v k.ú. Nový Malín, jak je 
toto břemeno vymezeno situačním nákresem pro vyznače-
ní věcného břemene vyhotoveném firmou Emontas s.r.o.,
který je nedílnou přílohou této smlouvy,
- uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene č. EP-
12-8000793-8 mezi Obcí Nový Malín a společností ČEZ 
Distribuce, a. s., kde se jedná o zřízení věcného břemene 
zřizování a provozování zařízení distribuční soustavy na 
dotčených nemovitostech uvedených v čl. II. Smlouvy, a 
to na pozemcích p.č. 2283/1 a p.č. 2290, oba v k.ú. Nový 
Malín, v rozsahu vymezeném v Geometrickém plánu pro 
vyznačení věcného břemene č. 1137-563-B/2008 ze dne 3. 
3. 2009 vyhotoveném Ing. Jiřím Vozdou, který je nedílnou 
přílohou této smlouvy. Zařízením distribuční soustavy se 
pro účel Smlouvy konkrétně rozumí: „Nový Malín - vý-
stavba RD „K Lužím“ - DTS, vedení VN, NN,
- uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene č. IE-12-
8001354-22 mezi Obcí Nový Malín a společností ČEZ 
Distribuce, a.s., kde se jedná se o zřízení věcného břemene 
zřizování a provozování zařízení distribuční soustavy na 
dotčených nemovitostech uvedených v čl. II. Smlouvy, a to 

na pozemcích p.č. 494, p.č. 505 a p.č. 537, všechny v k.ú. 
Nový Malín,, v rozsahu vymezeném v Geometrickém plá-
nu pro vyznačení věcného břemene č. 1137-563-A/2008 
ze dne 3. 3. 2009 vyhotoveném Ing. Jiřím Vozdou, který 
je nedílnou přílohou této smlouvy. Zařízením distribuční 
soustavy se pro účel Smlouvy konkrétně rozumí: „Nový 
Malín - výstavba RD „K Lužím“ - DTS, vedení VN, NN,
- rozpočtové opatření č. 5/2009 dle předložené přílohy,
- poskytnutí finančního příspěvku pro Hospic na Svatém
Kopečku ve výši 5.000,- Kč.

• RO bere na vědomí:

- další postup Obce Nový Malín při jednání s panem Tomá-
šem Pospíšilem, bytem Nový Malín č.p. 112, vlastníkem 
pozemku p.č. 1428 v k.ú. Nový Malín, ve věci realizace 
veřejné prospěšné stavby – místní komunikace v Novém 
Malíně na pozemcích p.č. 1425,1426, 1428, 3798/2 v k.ú. 
Nový Malín včetně možnosti realizace vyvlastnění pozem-
ku p.č. 1428 v k.ú. Nový Malín postupem dle příslušných 
ustanovení zákona č. 184/2006 Sb., o vyvlastnění, v přípa-
dě nedosažení dohody v této věci s vlastníkem pozemku 
p.č. 1428 v k.ú. Nový Malín,
- projekční návrh na výstavbu samostatného pavilonu pro 
30 dětí v areálu I. MŠ v Novém Malíně č.p. 303.

• RO doporučuje:

- zastupitelstvu obce schválit uzavření Smlouvy o budou-
cí kupní smlouvě o převodu nemovitosti mezi Obcí Nový 
Malín a společností ČEZ Distribuce, a. s., kde předmětem 
této Smlouvy bude část pozemku p.č. 1444/2, orná půda o 
výměře 1037 m² v k.ú. Nový Malín a ve vlastnictví Obce 
Nový Malín, kde budoucí kupující kupní smlouvou odkou-
pí a budoucí prodávající prodá trafostanicí DTS SU 0304 
zastavěnou část tohoto pozemku, tj.část o výměře  cca 20 
m², kdy přesná výměra zastavěné plochy bude vymezena 
příslušným geometrickým plánem a bude uvedena v sa-
motné kupní smlouvě.

Upozorňujeme občany, že poslední 
svoz komunálního odpadu v tomto 

roce se uskuteční v úterý 29.12.2009 
a první svoz v r. 2010 se uskuteční  
v úterý 5.1.2010 a potom vždy každé 

liché úterý
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Školní rok uběhl jako voda. Co všechno v něm naše početná 
třída (34 žáků) zažila? Čekalo nás spoustu učení, ale taky růz-
ných akcí, které nám školní rok zpříjemnily. Jezdili jsme do 
Vily Doris do Šumperka – malovali jsme na hedvábí, tkali na hrabích, tvořili z keramiky i prožívali muzikoterapii. Dva-
krát jsme navštívili městskou knihovnu v Šumperku, dvakrát jsme byli v divadle v Šumperku. Na koncertě v Šumperku 
jsme si zazpívali písničky Pavla Nováka a do Malína za námi přijeli i růžové děti ze ZUŠ ze Šumperka se svým koncer-
tem. Určitě nevyjmenuji všechny akce, ale nesmím zapomenout na to, že jsme 
také navštívili ZOO koutek na Městském domě dětí a mládeže v Šumperku, což 
pro mnohé bylo velkým zážitkem. Mezi nejúspěšnější akce asi patřil již tradič-
ně školní výlet a také vycházka s lesníkem. Na školní výlet jsme se vypravili 
na Praděd, prošli jsme si vodopády Bílé Opavy, navštívili Karlovu Studánku a 
Galerii děda Praděda v Jiříkově. Škoda, že nám na Pradědu nepřálo více počasí. 
Musím ale děti pochválit. Nikdo si nezoufal a všichni šlapali usilovně za mlhy i 
za občasného větru a deště. Snad se dětem na Pradědu bude líbit o to víc, až se 
sem někdy za pěkného počasí vypraví s rodiči. Vycházka s lesníkem je součástí 
lesní pedagogiky. Jedná se o poznávání přírody formou prožitkové pedagogiky 
a her v lesním terénu. Tuto akci jsme v naší škole uskutečnili poprvé a myslím, 
že určitě ne naposled. Kromě toho, že se děti dozvěděly mnoho zajímavého o 
lese, zahrály si velkou spoustu her, které je bavily. Svědčilo o tom i to, že se jim 
vůbec nechtělo domů. Třetí třída opravdu utekla jako voda. Učivo třetí třídy 
většina dětí zvládla velmi dobře, a tak si na závěr školního roku žáci odnášeli 
velmi pěkné vysvědčení. S ním si, doufám, děti odnesly i pěkné vzpomínky na 
to, co v tomto ročníku prožily. Z dětí jsou už dnes čtvrťáci a učí je jiní učitelé.  
A já všem dětem přeji, aby se jim ve čtvrté třídě líbilo a aby i tam zažily mnoho 
zajímavého.   Mgr. Hana Ptáčková

Školní rok uběhl jako voda. Co všechno v něm naše početná Ohlédnutí za minulým školním rokem
Třeťáci ve školním roce 2008/09

Letošní Den dětí byl pro žáky 1.- 4. třídy barevný. Kaž-
dá třída si zvolila svou barvu. Tato barva je provázela 
po celý den. Prvňáci v červené, druháci v bílé a černé, 
třeťáci v modré  a čtvrťáci v zelené nejdříve ve třídách 
plnili různé „barevné“ úkoly. Pak byly  barevné skupiny 
k vidění po vesnici. Žáci využili možnosti navštívit míst-
ní kostel a prohlédnout si naši vesnici i její okolí z výšky. 
Pak barevné skupinky navštívily firmu Krako - Welding, 
kde jim zaměstnanci této firmy nafoukli balónky, za což 
jim patří náš dík. Pak už se barevné průvody dětí vracely 
zpět ke škole.

Den dětí
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Holky si přivezly 2. místo !

Po několika vystoupeních si děvčata z II.stupně mohla 
zkusit poprvé zasoutěžit na regionální přehlídce v Hanu-
šovicích, která se konala 25.6.2009. Odměnou za celoroč-
ní práci jim bylo 2. místo. Největší radost určitě měla i  
Petra Složilová, která ze zdravotních důvodů už nemohla 
vystoupit 6.9.2009 na Malínské pouti. Všichni jí přejeme 
brzké uzdravení a už se na ni těšíme v příštím roce.  
            Petra Vicencová

Předání slabikářů
Slabikář je knížka, která otevírá dětem cestu k něčemu no-
vému. Předání slabikářů je vždy pro děti slavnostní chvílí. 
Proto na konci října uspořádali prvňáčkům malý koncert 
kamarádi z kroužku zobcové flétny.  Slabikáře letos dětem
předal vládce Jeseníků děd Praděd. Popřál všem, ať se jim 
čtení ve slabikáři daří. Slabikář jim otevře cestu k mnohým 
dalším knížkám, které je budou provázet celý život. 



7

Datum: 1.1. 3013

Na saharské poušti se experimentovalo s nejničivější 
bombou světa. Z rádiového spojení jsme se dozvěděli, že 
bomba vybuchla vinou silného slunečního záření předčas-
ně. Naneštěstí bomba vybuchla v blízkosti světového lo-
žiska lávy, které bylo přímo napojené na zemské jádro. V 
důsledku toho se většina Afriky ocitla pod žhavou lávou. 
Jediný africký vědec jménem Jamal Don Thomas přežil, 
protože již dříve vytvořil robotický oblek s křídly pro lidi, 
ve kterém také z místa tragédie unikl. 
  O tři roky později je více než polovina Země zaplavena 
ničivou lávou. Vědec světového kalibru Jamal D. Thomas 
ve své továrně dokončuje výrobu robotických těl s kříd-
ly, podle vlastní předlohy.  Láva se totiž neprodleně blíží 
a je otázkou několika týdnů než zaplaví celý svět. Tisíce 
rodin již přišlo o životy a další miliony o životy bojují.  
V této těžké době, kterou naše planeta nepamatuje, dostá-
vá lidstvo kruté lekce. Ne každý je natolik duševně silný, 
aby zvládl takové napětí. Z řídkého vzduchu navíc mnoho 
lidí začíná šílet a ani známý vědec není výjimkou. Důvěra 
zbylého světa se proto musí odevzdat týmu českých vědců 
složených Don Thomasem ještě před jeho nemocí ( jsou 
to prof. Vojtěch M., Ing. Josef Z., Doc. Martin K., MUDr. 
Tomáš H., Ing. Jiří P., doc. Jan S, MUDr. Denisa B., mgr. 
František H, prof. Kristýna H., prof. Janek V. ). Tento tým 
přebral zodpovědnost za výrobu obleků za svého bývalého 
vedoucího, o kterém se spekuluje, že je již po smrti. Tým 
vyvíjí obrovské úsilí, k tomu, aby co nejvíce lidí zachrá-
nil.  Zprvu se zdá, že lidé, kteří doteď přežili, se zachrání, 
protože se daří vyrábět dostatečné množství obleků. Svět 
zaplavuje vlna radosti. Všichni věří, že budou zachráněni. 
Nikdo ale již tak pečlivě jako v předchozích týdnech ne-
kontroluje neustále se zvedající hladinu lávy, která v ob-
zvláště v posledních dnech prudce stoupá. Lidé z celého 
světa míří do skladu továrny, aby si vyzvedli svá robotická 
těla a naučili se je používat tak jako tým našich vědců. 

Konečně přichází den, ke kterému se všichni upínají. Zbylí 
lidé se shromažďují ve skladu továrny a s napětím a s nad-
šením očekávají své nové obleky. Vědci se však obávají 
možných komplikací. Robotické obleky vyrobené pro zby-
tek lidí nejsou tak dokonalé jako první verze obleků, které 
vlastní pouze členové týmu. V okamžiku, kdy dochází k 
předání obleků a vědci s již nasazenými obleky ve vzduchu 
předvádí jejich možnosti se ozývá praskot a šum a ohlu-
šující rachot drtícího se skla z tisíců oken v továrně. Lidé 
netuší, co se děje, a nastává panika. Vědci však již vědí. 
Zapínají na svých jedinečných oblecích raketový pohon 
a protože pochopili že nemohou nikomu pomoci, opouští 
budovu střešními otvory a vzlétají do vesmíru. Mezitím do 
továrny otvory po zničených oknech vniká ničivá a teď už 
i smrtonosná láva. Nikdo nepřežije. Vědci sledují z vesmí-
ru, že láva proudí velmi rychle a za pár minut je zaplavena 
celá Země. Není již na ní žádného života. Vědci poté letí 
na Mars  a zkouší se tam zabydlet. Robotický oblek jim 
život naštěstí usnadňuje .

 O padesát let později láva na Zemi konečně tvrdne a stává 
se z ní kámen. Vědci se po dlouhých desetiletích mohou 
navrátit na svou planetu, hlavně aby zjistili, zda je možné 
obnovit na ní život. Po několika týdnech únavného hledání 
ke svému údivu nalezli kousek trávy a zárodky stromů . V 
té chvíli si uvědomili, že mají naději. Zároveň si uvědo-
mili, že na Zemi je opět kyslík a po nekonečných padesáti 
letech si mohli sundat skafandry a zhluboka se nadechnout 
a vydat se na další cestu. Po pár kilometrech došli k jezeru 
plnému ryb neznámých tvarů a barev. S otevřenými ústy 
zírali na svět před sebou, když v tu chvíli do nich vědci 
Thomasovi vlétla moucha. Všichni se v tu chvíli s úlevou 
rozesmáli. V jejich srdcích se nastala velká radost. Už ví, 
že jejich Modrá planeta získala druhou šanci, která se ne-
smí promarnit.. Ale robotické obleky, ty si schovali dobře.

DRUHÁ ŠANCE

Žáci 4.ročníku ZŠ Nový Malín navštěvující čtenářský kroužek se v uplynulém měsíci věnovali literárnímu žánru SCI-FI. 
Společnými silami se jim podařilo vytvořit vlastní Sci-fi povídku, kterou snad ocení nejen příznivci vědecko-fantastic-
kého žánru. Nyní máte i vy možnost se s jejich nápady seznámit. 

ČTENÁŘSKÝ  KROUŽEK

Foto: Autoři - zleva: Janek Vrana, Tomáš 
Haša, Jiří Palatka, Vojtěch Merta, Josef Zajíc, 
Martin Kovář, František Hojgr, Denisa Barbo-
řáková, Kristýna Hojdrová, Jan Strašil

Eva Strnadová
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Vítání občánků v Novém Malíně
V sobotu 21. listopadu v zasedací místnosti OÚ přivítal místostarosta Mgr. Jiří Novák 16 nových občánků naší obce. V 
kulturním programu vystoupili žáci místní ZŚ pod vedením pana učitele Jana Rýznara.

Horní řada zleva: Filip Brijar, Filip Landsfeld, Filip Jílek, Prokop Knapp -  dolní řada zleva: David Štěpán, Karolína Hejlová, Zuzana Balátová, 
Radim Nawrat

Horní řada zleva: Matyáš Ficnar, Terezka Meixnerová,Kritýna Karin Engelová,Tereza Boxanová - dolní řada zleva: Antonín 
Seman, Tereza Kargerová, Martin Drabeš, Přemysl Pekař

Místostarosta Mgr. Jiří Novák 
a Olga Kechrtová
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Z malínské kroniky – rok 1959

Ze školní kroniky – školní rok 1958/1959

Prosinec
Počasí

Zprávy 

Novinové zprávy  
Lidová  demokracie

První sníh spadl v neděli 6 prosince a jen 2 mm a 14 spadlo 5 cm sněhu. 
Dne 25 ve sv. Vánoční spadlo 16 cm sněhu a od 1 až do 5 prosince denní 
teplota 2 až 3 st.    noční -4 st až do 27 prosince. Poslední 4 dny oteplení 
na +4 stupně. Sníh taje a do  konce měsíce se stratil. 24 nocí tmavých a 
zbytek jasných. Jasno 8 dnů, polojasno 10.

V Rudém domě se konala členská schůze za účasti 70 členů. Předseda s. 
Jelínek 
 František zahájil schůzi přivítáním ing. Rubeše, přítomné členy i z patro-
nátu. Josef Pospíšil přečetl zápis s poslední schůze. Hovoří ing. Rubeš, o 
konsolidačním plánu, o založení kompostů, louky a pastviny hnojit každý 
rok. 
Odchov mladého a zdravého dobytka. Vážit mladý skot každý měsíc, 
ohledně přírostu. 
Okresní nár. výbor společně z MNV zajistí pracovní síli, dosídlováním.
Na 40 ha pěstovat zelené hnojení pro rok 1959 a 60. 
Příjmi JZD 921.000 kčs investice 1,000.035 kčs.

Nad Maďarskem se rozpoutala sněhová vánice a silná vichřice, která vy-
vrátila mnoho telegrafních sloupů a ochromila dopravu na silnicích.

Počet rozdělení žactva:
třída        počet žáků                           třídní učitel
I.A               29                                   Růžena Niklová      
I.B               22                                   Růžena Hájková     
II.                38                                    Jana Nosková
III.A            34                                    Jaroslav Tichá       
III.B            22                                    Miluše Krutáková  
IV.               35                                   Jarmila Kvochová   
V.A             33                                    Jiřina Šmerdová     
V.B             28                                    Rostislav Droběna  
VI.A           29                                    Vladimír Skoumal
VI.B           30                                    Ladislav Fiala        
VII.A          24                                    Čeněk Hořava       
VII.B          24                                    Marie Pavelková
VIII.            34                                   Eva Blahušková

Celkem 13 tříd a 382 žáků. V horní budově byly umístěny 
třídy 1.B a IV., v kulturním domě třídy III.B a V.B.
Dále na škole působili zástupce ředitele Jiří Dubák, učitel 
Arnošt Lavička. Školnocí byla Růžena Švubová, uklízeč-
kami Josefa Doskočilová, Amalie Smutková a Božena Po-
těšilová. Kuchařkami Marie Diblíková a Vlasta Jašková.
Nově byla na škole ustanovena učitelka Miluše Krutáková 
a dále Jarmila Kvochová, která vystudovala pedagogickou 
školu v Olomouci. Je to její první místo.

Dne 14. října uspořádáno pionýrské shromáždění na počest 
Dne armády a výročí bojů u Dukly. K žákům promluvil 
příslušník 1.čs. armádního sboru v SSSR a účastník bojů o 
Duklu s. Boris Vašata.
42. výročí Velké říjnové socialistické revoluce oslaveno 
dvěma oslavami dne 7. listopadu a to zvlášť pro nižší a 
zvlášť pro vyšší třídy. Ke shromážděným žákům promlu-
vili učitelé s. Hořava a Hájková.
Dne 18. prosince uspořádali pionýři spolu s místním JZD 
slavnost Dědy Mráze. Pionýři připravili veselý program a 
JZD za pomoc během celého roku chutné pohoštění.

Poznámka: Kronika z roku 1959 je přepsána doslova, tedy 
včetně případných gramatických chyb.                               
Zpracoval: Josef Rašner
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  Mohutná lípa, která stála vedle ní, byla zasažena bleskem 
v 70. letech 20. Století, ale padající hořící strom kupodivu 
kapličku nepoškodil. Z ohořelého pahýlu po čase opět vy-
rašily nové výhony a z nich vyrostly dvě krásné lípy.

Dagmar Koverdynská

Neobvyklá kaplička
  Na rozhraní katastrů obcí Nový Malín a Vikýřovice stojí 
u silnice kaplička vyzděná z červených cihel. Svým netra-
dičním stavebním stylem a betonovou jehlanovitou stříš-
kou zakončenou železným křížem připomíná spíš mohutný 
pilíř k vratům nějakého statku. A svým zasvěcením je ještě 
neobvyklejší. Ve výklenku za pěkně kovanými železnými 
dvířky je černo-bílý obrázek. Je to rytina, která zobrazu-
je ukřižovanou mladou ženu s plnovousem, oblečenou do 
bohatě řasených šatů, se střevíčkem na noze a s korunkou 
na hlavě, která jí přidržuje závoj. V levém dolním rohu v 
pozadí je muž, hrající na housle.
  V dobách raného křesťanství se portugalská dívka Vilge-
fortis zaslíbila Bohu, ale její pohanský otec ji chtěl provdat 
za krutého muslimského vládce. Aby se vyhnula sňatku, 
úpěnlivě se modlila a prosila o pomoc. I stalo se, že do 
rána jí narostl mohutný plnovous. Ženich sice od svatby 
ustoupil, ale otec svou dceru nechal za to a pro její víru 
ukřižovat.
  Tato mučednice je ochránkyní nespravedlivě nařčených a 
odsouzených. Česky se jí říká “slitovná panna“ nebo nej-
častěji svatá Starosta a někdy také svatá Liberáta, podle 
sv. Livrady ve Francii. V evropských jazycích má i další 
jména, v němčině to byla heilige Kümmernis.
Svou přízeň dává najevo tím, že nechá sklouznout s nohy 
svůj zlatý střevíc. Motiv s touto světicí se objevuje i v 
pohádkách bratří Grimmů, kdy chudý zubožený potulný 
houslista stane před obrazem této svaté, modlí se k ní a 
tu mu k nohám spadne zlatý střevíc. Byl však obviněn, že 
jej někde ukradl a tvrdě za to odsouzen. Před vykonáním 
rozsudku prosí, aby směl naposledy zahrát před obrazem 
světice, ale než dohraje, na zemi leží druhý zlatý střevíček 
a houslista je osvobozen. Přesně tento výjev je zachycen i 
na obrázku v naší kapličce.
  Také v české literatuře se 
motiv ukřižované objevu-
je, a to v díle Jakuba Ar-
besa /1840 – 1914/ v jeho 
romanetu s názvem“Ukři-
žovaná“.
  Zobrazování této mučed-
nice ale není příliš časté. 
Nejznámější je její socha 
v pražské Loretě, která 
je považována za jednu z 
nejpodivnějších soch. S 
dalšími oltáři či kaplič-
kami zasvěcenými svaté 
Starostě se setkáváme jen 
vzácně, např. v Českém 
Ráji, v Dřevohosticích 
na Přerovsku, v polských 
Vambeřicích a v kapličce 
u Nového Malína.
  Tuto kapličku někdy v 
letech 1920 – 1930 nechal 
postavit na svém pozemku 
Franz Janetschek /1860 – 
1949/ z Frankštátu č. 48.

Vlevo: Statek č. 48 (Janetschkův statek), 
Obrázek „Ukřižování“ z kapličky - kresby Franze Urbana

Kaplička sv. Starosty, postavil F. Janetschek z č. 48, v po-
zadí „Anenský dvůr“
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IZOLACE STAVEB
jezírka, terasy, zákl. desky, střechy 

(fólie dle druhu na stavby)
Pokrývačství, klempířství

PAVEL JANČÍK
Tel. 731 822 114

CENÍK  INZERCE

     Řádková inzerce:                ZDARMA

     1/8 stránky  (9,5 x 3,5 cm)      50,- Kč
     1/4 stránky  (9,5 x  7 cm  )    100,- Kč
     1/2 stránky   (19 x 14 cm  )   200,- Kč
     Celá stránka (19 x 28 cm  )   400,- Kč

Dostavba Základní školy Nový Malín 
(žadatel o dotaci - Obec Nový Malín) 

V prosinci 2008  byla zahájena dostavba Základní školy Nový Malín, která vychází z projektové 
dokumentace zpracované firmou Ateliér s.r.o, Šumperk. Jist� si naši ob�ané všimli, že se úsp�šn� blíží 
k záv�ru. V rámci této stavby byla provád�na:

- p�estavba objektu bývalé t�locvi�ny na šatnové zázemí a PC u�ebnu,
- nová p�ístavba jazykových u�eben,
- venkovní h�išt�,
- atletická rovinka, sektor skoku dalekého a vrhu koulí. 

Cílem tohoto projektu je dosažení toho, aby byl komplex budov stávající ZŠ upraven pro možnost 
kvalitní výuky a také k zajišt�ní rozší�ení kapacity školy. M�žeme sm�le �íci, že PC u�ebna bude 
vybavena  nadstandardními novými po�íta�i a serverem. Vn�jší prostory pak zdobí nová atletická rovinka 
v délce 71 m a sektor pro skok daleký. Víceú�elové sportovní h�išt�, které bylo vystav�no taktéž 
z poskytnuté dotace z ROP St�ední Morava, bude sloužit pot�ebám školy, školních a jiných 
t�lovýchovných kroužk� i pro širokou ve�ejnost. Provozní �ád bude p�i otev�ení vyv�šen u tohoto h�išt�.

Získání tak vysoké �ástky dotace (16.361.553,- K�) není b�žnou záležitostí, jsou s ní spojeny zna�né
administrativní i finan�ní problémy. Obec Nový Malín hradí tuto akci z vlastních prost�edk�, následn�
teprve finan�ní prost�edky obdrží, zpravidla se zna�ným �asovým zpožd�ním, což je pro Obec Nový 
Malín velmi náro�né. Obec obdrží 90 % �ástky dotace z celkových zp�sobilých výdaj� (celkové 
zp�sobilé výdaje �iní 18.179.503,- K�), zbylých 10 % hradí z vlastních prost�edk�. Navíc však musí 
hradit výdaje nezp�sobilé, které již nejsou nikde uvád�ny, pouze ve styku s ROP St�ední Morava. 
V sou�asné dob� již víme, že celková �ástka dotace nám bude ješt� ponížena o další nezp�sobilé výdaje. 

Název projektu: Dostavba Základní školy Nový Malín

Tento projekt je spolufinancován Evropskou unií z Evropského  
fondu pro regionální rozvoj.

Připomínáme občanům, že se opět budou vybírat 
poplatky za psy, a to  na rok 2010. Poplatník platí za 
každého psa staršího 3 měsíců. Termín splatnosti je 

31. 3. běžného roku. 

Pokud poplatník psa již z jakéhokoliv důvodu nemá, 
musí tuto skutečnost oznámit na OÚ Nový Malín!!!

Dále žádáme občany, aby důsledně dodržovali stano-
vený termín k zaplacení tohoto poplatku. Nebudou-li 
poplatky zaplaceny včas, může obec vyměřit poplatek 
platebním výměrem a může zvýšit včas nezaplacené 

poplatky až o 50 %.

Poplatky jsou stále ve výši 50,- Kč za prvního psa a 
70,- Kč za každého dalšího psa.

Ing. Monika Ondráčková

TISKÁRNA
V NOVÉM MALÍNĚ

DĚKUJE VŠEM SVÝM 
ZÁKAZNÍKŮM

ZA DOSAVADNÍ SPOLUPRÁCI 
A PŘEJE

RADOSTNÉ VÁNOCE
A ÚSPĚŠNÝ ROK 2010 !

 22. 1. 2010 Sokolský ples

 30. 1. 2010 Myslivecký ples

   6. 2. 2010 Ples Svazu postižených civilizač-
   ními chorobami

 13. 2. 2010 Ples Rady rodičů při ZŠ

 20. 2. 2010 Hasičský ples

 22. 1. 2010 Sokolský ples
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Naši  jubilanti:

75 let oslavila paní Elsa Gabrielová a také pan Václav Křístek.
Oběma oslavencům blahopřejeme a do dalšího života přejeme hodně zdraví a hodně životního elánu.

Přivítali jsme na svět:

Karel Provázek 

Vážení spoluobčané je již pomalu konec roku a je potřeba uvést do pořádku naše platby za 
popelnice a pejsky. Je důležité tyto platby zaplatit do konce roku, z toho důvodu žádám občany 
kteří nemají tyto platby uhrazeny,ať tak učiní co nejdříve.

Během měsíce srpna a září byla v Mladoňově dokon-
čena první část kanalizace.

Současně s kanalizací byla do provozu uvedena také čis-
tička odpadních vod. V této etapě je napojeno 36 rodin-
ných domků. Občanům tím vzniká nová povinnost, za 
kopání kanalizačních přípojek se platí poplatek obecní-
mu úřadu 50kč.za 1m výkopu. Prosím kdo ještě nemá 
tuto platbu zaplacenou,učiňte tak u paní Novosadové. 
Do konce roku 2009 je čištění odpadních vod pro občany 
zcela zdarma-zkušební provoz. Od nového roku budou 
s občany sepsány smlouvy o placení stočného.

Připravované kulturní akce: 
V Mladoňově je kostel zasvěcen sv. Mikuláši a Mladoňov 
bude slavit hody. Pořadatelé mají připraven bohatý kultur-
ní program, včetně občerstvení a taneční hodové zábavy. 
V kostele se bude sloužit mše svatá. 

Program hodových oslav:

10. hod. slavnostní mše svatá
11.30 hod. pohostinství  ,,BARBORKA“ připravuje ho-
dové menu. (Slepičí vývar s játrovými knedlíčky,pečená 
kachna,červené zelí,houskový i bramborový knedlík.)

14. hod. začátek hodového programu v kulturním domě.
14.30 hod. vystoupení dětí základní školy Nový Malín.
16.30 hod. kouzelníci-Možná přijde kouzelník.
17.30 hod.šermířské vystoupení.
18.00 hod. Mikulášská nadílka,kterou povedou ,,Perchty 
von Bladen.“
19.30 hod. taneční zábava s živou hudbou.

31.prosince si mladoňovská mládež bude pořádat  již tra-
dičního silvestra v kulturním domě.
Myslivecký ples se bude konat 16. 1. 2010
Myslivecká kuchyně,bohatá tombola. Myslivci zvou 
všechny občany.

Tradiční chalupářský  ples bude 6.2 2010 také v kultur-
ním domě.
Již tradiční 6.ročník tohoto vyhledávaného plesu mluví za 
vše: Bohaté občerstvení, velká tombola, příjemná zábava 
až do ranních hodin. Srdečně zvou pořadatelé.

Dále se připravuje vánoční koncert skupiny ,, VARIACE“ 
z Rýmařova, prozatím nemáme potvrzený termín konání, 
akce bude ale včasně propagována.
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PŘÍPRAVA ÚZEMNÍHO PLÁNU
Zastupitelstvo obce schválilo na svém posledním zasedání po menší diskuzi návrh zadání územního plánu naší obce. 
Není to tedy již návrh, ale „zadání“, které v podstatě ukládá projektantovi jakými problémy se má při zpracování vlast-
ního návrhu územního plánu řídit.  Nechci se zde opakovat – to podstatné o jednotlivých etapách již bylo napsáno v 
článcích uveřejněných v minulém zpravodaji a každý, kdo se o tuto problematiku zajímá, si to jistě znovu přečte. 
Jedná se mi však o něco jiného. Stále se objevují mezi občany obce zprávy o tom, že je vše dopředu jasné a bude se 
stavět všude, kde to jen trochu půjde. Jedná se buď o nepochopení celé problematiky (a moje předchozí argumentace 
byla špatná), nebo o záměrné zkreslování celé situace. Proto znovu opakuji, že pokud existují nějaké situační výkresy s 
vyznačením ploch pro různé způsoby využití, jedná se pouze o prvotní syrový materiál, který dozná podstatných změn 
jednak během vlastního zpracovávání návrhu projektantem, jednak projednáním s dotčenými orgány. K projednávání s 
veřejností (a zastupitelstvem) bude pak předložen jiný přepracovaný materiál. 
Vlastní prvotní práce projektanta na návrhu si vyžádají cca 3-4 měsíce, takže zde v tomto horizontu je ještě rozumná 
šance pro případné žádosti o doplnění územního plánu. Zde však musím rovněž upozornit, že podaná žádost neznamená 
automatické začlenění požadavku do dokumentace. Je to žádost, kterou projektant vyhodnotí a navrhne její vypořádání 
– a to může být i negativní. 
Dovoluji si tedy požádat veřejnost (i některé zastupitele) o trpělivost. Podle toho jak budou práce na návrhu územního 
plánu projektantovi a jeho kolegům postupovat bude v jarních měsících roku 2010 prostor pro dílčí seznámení se s roz-
pracovanou prací.  

V.  Doležal

Zajímavosti z Mladoňova objektivem fotoaparátu

Vlevo: Veliké sršní hnízdo - vpravo: Mladoňovská příroda

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Tak jako tradičně, bude začínat 
nadcházející rok v naší obci a 
okolí Tříkrálovou sbírkou, kte-
rou organizuje Charita Šum-
perk.

Tříkráloví koledníci vyjdou do ulic v období mezi 2. a 10. 
ledem 2010.( celostátní koledování potrvá o tři dny déle ), 
aby přinášeli do všech domovů požehnání a poprosili o po-
moc pro ty, co ji potřebují.  Výtěžek Tříkrálové sbírky je 
určen především na pomoc nemocným, handicapovaným, 
seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším jinak sociálně 
potřebným skupinám lidí žijícím zejména v děkanátu Šum-
perk. Část výnosu sbírky je určena na humanitární pomoc 
do zahraničí.

A ještě ohlédnutí za sbírkou loňskou. V našem děkanátu 
se vykoledovalo 583 308,50 Kč, přičemž podíl, který byl 
určen pro využití Charitou Šumperk činil 338 319 Kč. Tato 
finanční částka byla použita na zakoupení nového automo-
bilu do Charitní pečovatelské služby, na podporu činnosti 
Poradny pro ženy a dívky, na rozšíření sortimentu kom-
penzačních a rehabilitačních pomůcek a na přímou pomoc 
občanům v hmotné nouzi.

Za Charitu Šumperk Marie Vychopeňová
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V současné době probíhá tvorba nového územního plánu (dále ÚP) obce Nový Malín, včetně místní části Mladoňov. Na 
posledním veřejném jednání zastupitelstva obce bylo schváleno Zadání ÚP, jehož pracovním podkladem jsou i přilože-
né mapky. Na těchto pracovních materiálech jsou šrafováním vyznačeny navržené, v úvahu připadající, tzv. rozvojové 
plochy obce, tedy plochy, u kterých bude posuzováno, zda jsou vhodné k budoucí zástavbě. Křížovým šrafováním jsou 
potom označeny plochy, které byly v pracovním podkladu také uvažovány jako rozvojové, při úvodním projednávání 
zadání ÚP však již byly buď na základě zamítavého stanoviska CHKO Jeseníky, nebo podnětu obce z dalšího řízení 
staženy.
Schválené zadání ÚP bude sloužit jako podklad pro zpracování vlastního návrhu územního plánu, který bude dále s or-
gány státní správy, krajským úřadem  a veřejností projednáván.
Chcete-li získat bližší informace o tvorbě nového ÚP, příp. podat návrh na jeho doplnění či změnu, kontaktujte pracov-
níky obecního úřadu, kde si také můžete prohlédnout pracovní materiály ve větším rozlišení. 

Mgr. Miroslav Podhajský, tel. 583 241 155
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Ještě k územnímu plánu obce
Obec Nový Malín je situována v blízkosti okresního města a se svými  zhruba 3000 obyvateli, infrastrukturou a doprav-
ním spojením včetně cyklostezky  je přímo předurčena k tomu, aby se stala klidovou oblastí vhodnou pro rodinné byd-
lení. Tento trend v současné době zaznamenáváme v celé republice. Obyvatelé městských sídlišť se stěhují do vlastních 
rodinných domků v satelitních oblastech kolem měst a na venkově. Do města odjíždějí za prací a nákupy. Tak se vytvářejí 
klidové obytné zóny nezasažené průmyslem, obchodem a  dalšími výrobními procesy. Tradiční rozdíly mezi venkovem a 
městskými satelity  se  stírají    i díky tomu že žijeme podobně, máme podobné potřeby a  také více volného času, který 
můžeme   věnovat  zábavě a koníčkům. Doma si nemusíme nic pěstovat, potraviny kupujeme v supermarketech a zahradu 
tak máme jen pro vlastní potěšení. Nehodnotím, zda je to dobře nebo špatně, zkrátka je to tak. 
Naše obec  se nemůže tomuto trendu uzavřít.  Je v jejím zájmu i na svém území umožnit a podpořit novou výstavbu.  
Tato výstavba však musí mít svá pravidla a proto si obec vytváří Územní plán (dále UP). Je to dlouhodobý dokument,  
který   popisuje a v horizontu mnoha let určuje mantinely, ve  kterých se rozvoj obce  bude pohybovat. Nikde není řeče-
no, že se vše, co je uvedeno v UP,  musí beze zbytku naplnit, ale naopak realizovat něco, co není v UP uvedeno je téměř 
nemožné.           
Celý proces tvorby  UP má svá přesná pravidla, o tom již psali v minulém čísle Malínských novin RNDr. J.Schubert a 
Ing.Arch.V. Doležal. K tomu bych jen dodal, že povinnost  zpracovat UP je obci dána  zákonem. 
Nyní probíhá diskuze  k  Návrhu  zadání územního plánu. 
Na ZO přicházejí připomínky s  podpisy, ve kterých občané  vyjadřují obavy z nadměrné výstavby rodinných domků a 
z dopravní zátěže přístupových komunikací. V jiných připomínkách se jde dále a uvažuje se o nedostatku odstavných 
ploch pro automobily  ve stávající výstavbě, které by UP měl také řešit např. plochami pro stavbu garáží.  Občané vyja-
dřují obavy z hluku, prašnosti, přílivu nových obyvatel a tím zvýšené anonymity, která nahrává vandalismu. Doporučují 
zaměřit se spíše na výstavbu občanské vybavenosti a obnovu komunikací a rozvoji vesnice ponechat přirozený průběh. 
Mimo jiné se také doporučuje   výstavba  center pro vodní a zimní sporty, lanové centrum, golfové hřiště. Také  není 
v UP pamatováno na odpočinkové zóny,  na dětská hřiště, parky apod.   ÚP by měl  řešit i zásobování plynem, vodou, 
elektřinou a kanalizaci. Na ZO zazněla i obava z velkého množství dětí, které naše škola nebude schopna pojmout.  Byla  
uvedena obec Hostětín jako vzor obce šetrné k životnímu prostředí,  kam se chodí všichni inspirovat a ze které bychom 
si měli vzít příklad a  také  doporučován  návrat  k  přírodě.
 
Rád bych vyjádřil svůj názor na některé z těchto připomínek 
Nadměrná a nevhodná plocha určená k zástavbě  a  přístupové komunikace.
 Na začátku řízení je uvažováno o všech možnostech a lokalitách, které z obecního hlediska, z hlediska přístup-
nosti a nekomplikovaného vybudování technické infrastruktury přicházejí v úvahu. Toto maximální množství však bude 
dalšími schvalovacími a také vylučovacími procedurami redukováno. Již nyní je zřejmé, že např. některé části lokalit 
budou pro zamítavé stanovisko orgánů ochrany přírody vyřazeny.  Totéž může být i v souvislosti s půdním fondem, takže 
o nadměrné ploše se v současné době nedá hovořit.  Navíc zákon ukládá, že v každé obytné lokalitě musí zůstat  část 
nezastavěné  plochy  pro veřejnost.  Přístupové komunikace návrh zadání UP nemůže řešit do detailu, teprve tehdy až 
se bude připravovat studie a územní řízení v určité lokalitě, budou se (včetně jednání s vlastníky pozemků) plánovat  i 
cesty. 
 Myslím, že bychom se v našem návrhu neměli zabývat parkováním aut  na veřejných prostranstvích tak jako je 
tomu např. na sídlištích. Pravdou je, že aut přibývá. Parkování v nové zástavbě ale přece nemůže být problém, každý par-
kuje na svém pozemku. My, co zde bydlíme již delší dobu máme parkování také již vyřešeno anebo řešíme.  Ale nabízet 
pozemky pro stavbu samostatných garáží – to je přímo v rozporu s voláním po zachování venkovského rázu obce. 
 Nedokáži si představit jaké centrum zimních nebo vodních sportů by tu mělo vzniknout.  Oblast mezi Malínem 
a letištěm, pokud je dostatek sněhu, se již vyprofilovala jako ideální pro nenáročné běžkařské tratě.  Kopec vhodný pro
sjezdovku tu žádný není a těžko bychom konkurovali horským centrům. Nakonec to vidíme i na zimním středisku v 
Hraběšicích, které má jistě mnohem lepší podmínky než my. Pro vodní sporty zde kromě přehrady na Krásném  nevidím 
vhodný prostor, plavat se tam dá, výcvik začínajících vodáků nebo windsurfing tam lze  provozovat již dnes. Ale cent-
rum vodních sportů by se tam asi nelíbilo ani rybářům, kteří si toto místo také oblíbili, ale byla by to jistě otázka dalšího 
jednání. Nebo vybudovat v naší obci Aquacentrum s tobogány? Třeba to někdo opravdu dokáže realizovat a přivést k 
prosperitě.  Další v řadě doporučení bylo golfové hřiště. O tom si netroufám polemizovat, ale dobré golfové hřiště s odpo-
vídajícími parametry, pokud má fungovat, musí mít velký kapitál v pozadí, hodně obyvatel, kteří jsou ochotni a schopni 
do svého koníčka dostatečně investovat a také velké  zázemí dalších služeb. Myslím si navíc, že by se dvě golfové hřiště  
v našem regionu dala provozovat jen velmi obtížně (plánovaný golfový resort ve Velkých Losinách).
 Budovat  odpočinkové zóny je dobrá myšlenka. Kromě zákonem určené nezastavěné plochy v obytných zónách 
se může jistě uplatnit  i v místech, která nebudou vhodná pro zástavbu. Lavičky pro odpočinek pro starší spoluobčany 
na pěkných místech, u božích muk, udržované cestičky, snad i naučná stezka. Já osobně bych přivítal takto vybavenou 
odpočinkovou a  klidovou  oblast  kolem poldrů, kam s manželkou velmi rádi chodíme. Bohužel nálety olší udělají z 

Názor občanů
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tohoto místa brzy neprostupný  hvozd. Otázkou je, jak dlouho tam pak ty lavičky vydrží, ale to už souvisí se zmíněnými 
obavami z vandalismu. – Ano to je problém. Jsou u nás místa, která nevydrží pod náporem našich spoluobčanů vrace-
jících se v noci pěšky nebo dokonce auty z  restaurací, nádraží a dokonce i křížek u poldrů nám naši umělci vyzdobili 
známými symboly. Ale nemyslím si, že by to souviselo s přílivem nových obyvatel, z toho strach  nemám.  Je to spíše 
otázka výchovy doma a je jedno zda je to staro nebo „novousedlík“.   
Ani  mně se nelíbí dnes tak  módní trend  oslavovat cokoliv ohňostrojem a petardami.  To je problém, který jistě vadí 
mnohým. Denně má určitě někdo nějaký důvod k oslavě, ale naštěstí  těch rozumných a ohleduplných spoluobčanů je 
většina.      
     Občanská vybavenost, to jsou  vlastně všechny služby, které jsou zde poskytovány občanům, od těch státních a 
obecních (jako např. ZŠ, MŠ, sportovní areály - Sokolovna, fotbalové  hřiště a  tělocvična, DPS, knihovna s internetem, 
pošta, sběrný dvůr ve výstavbě)  až po množství soukromých  provozoven, opraven, obchodů a služeb včetně zdravotního 
střediska  a lékárny. Napočítal jsem jich jen v Malíně několik desítek a to jsem určitě na některé zapomněl. Když si toto 
číslo porovnáme s obcemi v okolí, jsme na tom velice dobře.  Samozřejmě seznam služeb, které zde nejsou zastoupeny, 
by byl jistě delší, ale je otázkou co ještě potřebujeme. A na tom bychom se také nemuseli shodnout – ten chce 3D kino, ten 
čistírnu peří nebo opravnu kol  a tamten zase veřejné záchodky. Základní občanská vybavenost v působnosti obce je zde 
zastoupena v dostatečné míře, to ostatní je záležitostí podnikatelského rozhodnutí občanů - otevřít  obchod, servis nebo 
malou provozovnu přece nemůže obec někomu nařídit. Na druhé straně naopak je možné takový podnikatelský záměr již 
nyní zapracovat i do návrhu zadání územního plánu tak, aby se k němu každý mohl vyjádřit. 
 Obec Hostětín, která je nám dávána za vzor, je malou obcí v Bílých Karpatech u Slavičína a  byla oceněna  za 
příspěvek  k ochraně životního prostředí.   Cenu obec dostala za stavbu  výtopny na biomasu pro 60 RD. Jsou zde i další 
zajímavé projekty – ekologický dům, kořenová ČOV, moštárna, osvětlení obce, fotovoltaické články. Za vším stojí eko-
logické sdružení Veronica. Nutno ovšem podotknout, že výstavba všech těchto zařízení a objektů byla financována mimo
obecní rozpočet jako experimenty podporované EU, evropskými nadacemi     a  různými sponzory včetně automobilek 
Toyota a Ford. Zda je to cesta, kterou se budeme jednou ubírat, ukáže až budoucnost. Více se můžeme dozvědět  na   
www.hostetin.veronica.cz       
 Nechci se vracet zpět k přírodě.  Nejsem žádný Mauglí, jsem občan Nového Malína a  žiji v 21. století. Mám 
rád vymoženosti moderní civilizace. Ano,  mám automobil, mobilní telefon, internet a televizi a nechci se toho vzdát. 
Přírody si vážím a žiji tak, abych se k ní choval  ohleduplně, třídím odpad, topím ekologicky, vodu ohřívám sluníčkem a 
své okolí příliš nezatěžuji.  Ale abych řekl pravdu, osobně před pohledem  na  rumisko po likvidaci budov bývalého JZD 
dám přednost hezkým  rodinným domkům  s  udržovanou zahradou  plnou květin,  keřů  a stromků. 
 Jsem  pro vytvoření dalších lokalit  pro novou bytovou výstavbu. I z  finančních důvodů, které mnozí tak zatra-
cují.  Vždyť jen příjem obce z daní  fyzických a právnických osob a z daní za nemovitosti činí v letošním roce cca 26 
mil. Kč (a  v budoucnu vlivem změny zákonů o daních z nemovitostí bude ještě vyšší). A to není malá částka.  Umožňuje 
budovat chodníky, cyklostezky, přispívat na dopravní obslužnost, financovat mnohé zájmové organizace v obci, pečova-
telskou službu, odvoz odpadu vč. vybudování sběrného dvora,   apod. To je ekologické chování obce a mnohdy tyto malé 
krůčky znamenají více, než velké ale osamocené projekty.  Pro rozvoj obce je   výstavba rodinných domků a zvyšování 
počtu obyvatel  pozitivním krokem. Vždyť i historie nás učí, že prosperita a rozvoj osad, měst, ba i celých území jde 
ruku v ruce s přílivem ekonomicky aktivních obyvatel – ať už to bylo ve středověku nebo kdykoliv v pozdější době až do 
dneška.

MUDr. Ivan Schlemmer   

V současné době je pořizován nový územní plán (ÚP) pro 
Nový Malín a Mladoňov. ÚP bude základním dokumen-
tem pro další výstavbu v naší obci. Na posledním veřej-
ném zasedání zastupitelstva obce byl většinou zastupitelů 
schválen návrh zadání ÚP. Návrh zadání vychází z dopo-
ručení projektanta Ing. arch. Dujka ze Zlína, který navrhl 
nebývale rozsáhlé množství zastavitelných ploch. Návrh 
předpokládá zastavit cca 44 ha, to představuje až 370 no-
vých rodinných domků. 

CHKO ve fázi návrhu zadání doporučuje vypustit dvě lo-
kality, ale v konečné fázi budou o všech plochách rozho-
dovat naši zastupitelé, kteří rozhodnou o konečné velikosti 
ploch. Pro srovnání o jak velkou navrhovanou výstavbu se 
jedná je fakt, že od roku 1990 až do roku 2008 bylo zko-
laudováno celkem 200 domů. 

 Kam směřuje naše obec, bude „zdravou“ obcí s venkov-
ským charakterem nebo satelitem města Šumperka? Tuto 
otázku si položilo několik občanů, kterým se do rukou 
dostal návrh zadání ÚP, zpracovaný pořizovatelem (MěÚ 
– odbor strategického rozvoje, územního plánování a in-
vestic) a určeným zastupitelem (starosta obce). 

Údaje dosud uvedené v minulých číslech Malínských no-
vinách nezmiňovaly podstatu návrhu zadání nového ÚP. 
Proto je nyní nutné poskytnout veřejnosti úplné a správné 
informace, které jí umožní prosadit své představy do ko-
nečné podoby ÚP. Napomoci může i toto číslo Malínských 
novin, které uveřejňuje mapu obce s označenými novými 
zastavitelnými plochami ale i další příspěvky do diskuze 
o ÚP. 

Občan a nový územní plán
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Do diskuze přispěli představitelé profesí pečující o zdraví 
občanů. Zatímco MUDr. Schlemmer, jako zastupitel, ob-
hajuje záměr nového ÚP, MUDr. Čajka upozorňuje na již 
vyčerpané dimenze obce a na důsledky, které mohou mít 
na kvalitu života a zdraví občanů. Vyzývá představitele 
obce k moudré rozvaze při plánování dalšího rozšiřování 
výstavby. 

V zákonné lhůtě byly k takto rozsáhlé plánované změně 
podány z řad občanů  připomínky ing. J. Schuberta, D. 
Koverdynské, J. Rašnera, které podepsalo asi 50 občanů. 
Týkaly se dopadů předpokládané výstavby na životní pro-
středí a kvalitu života v obci z důvodu přetěžování obce 
nadměrnou dopravou a výstavbou a dále pak k nadměr-
ným plochám určeným k zástavbě, k nevhodnosti lokalit, 
k neřešení přístupových cest, k absenci konkrétních po-
žadavků na uspokojivé urbanistické řešení, k zásobování 
nových domů vodou, plynem a elektřinou. Další kritické 
připomínky byly vzneseny ze strany občanů na samotném 
veřejném zasedání zastupitelstva obce, kde byl návrh zadá-
ní ÚP zastupitelstvem schválen. 

Na posledních dvou schůzích ZO, kdy se projednávalo za-
dání ÚP, mne překvapilo jak lehce, bez velké diskuse mezi 
zastupiteli, se tato obrovská navrhovaná výstavba většinou 
schvalovala. Můj návrh na referendum nebo přesunout 
projednání ÚP na příští zastupitelstvo po podzimních vol-
bách 2010, nikoho ze zastupitelů neoslovil.
Přitom žádná politická strana či hnutí neměla žádnou vý-
stavbu satelitů ve volebním programu.

Proto jsem přesvědčen, že právě v této době bychom měli 
zmírnit tempo výstavby a zamyslet se, kterým směrem pů-
jde naše obec. Nejen podle mne, ale i dalších občanů by 
bylo vhodné více se věnovat kvalitě než kvantitě. Nebylo 

by už na čase začít s úpravou náměstí u kostela? Co urych-
lit přestavbu sokolovny, která už nevyhovuje dnešní době? 
Dobré by bylo rozšířit odpočinkové zóny v obci a vybu-
dovat klidovou zónu u poldrů. Nebylo by dobré obnovit 
staré stezky (i naučné), které by sloužily k procházkám? 
V jakém stavu – hlavně v dolní části obce je malínský po-
tok? Co říkáte na vzhled našich autobusových zastávek? 
Jak zvýšit spokojenost se zimní údržbou komunikací? Jak 
zlepšit sportovní a kulturní život v obci? Dalších sto a je-
den námětů trápí nebo zajímá naše občany, protože většina 
chce bydlet v klidném a čistém prostředí.

Autoři připomínek k návrhu zadání ÚP jsou přesvědčeni, 
že právě předpokládanou nadměrnou výstavbou a dopra-
vou se výrazně zhorší životní prostředí v naší obci   a při-
nese příštím generacím více problémů než užitku. 

Řešení se naskýtá ve vytipování jiných lokalit použitel-
ných pro výstavbu a předložení tohoto návrhu a námitek 
jako alternativy, která bude pro občany naší obce přijatel-
ná. Alternativní návrh ploch vhodných pro zastavění bude 
občanům předložen k posouzení a vyjádření počátkem 
příštího roku. 

Poté bude většinový názor občanů uplatněn tzv. zástupcem 
veřejnosti jako námitka při veřejném projednání návrhu 
ÚP zpracovaného projektantem. Veřejné projednání je po-
slední příležitost, kdy je možno proti ÚP podat námitku 
nebo připomínku. Datum veřejného projednání bude uve-
deno na úřední desce. 
Věřím, že tato naše iniciativa – za pomoci vás občanů, 
ovlivní rozhodnutí ZO k prospěchu kvality života a zdraví 
nás všech.

Josef Rašner, zastupitel 

Zhodnocení činnosti společnosti Na dobré cestě o.p.s Nový Malín v roce 2009

 Jako první chci poděkovat Obecnímu úřadu Nový Malín za finanční příspěvek na naši činnost a také všem sponzorům a
dobrovolným pomocníkům, bez kterých by naše společnost nemohla fungovat. 

 V letošním roce  jsme se zaměřili na rekonstrukci sociálního zařízení a dětského hřiště. Práce se nám povedla a budeme v 
příštím roce zase schopni pořádat akce pro veřejnost. V červenci jsme uspořádali den otevřených dveří pro naše sponzory 
a jejich děti. 

 Celý rok děti poctivě cvičily paravoltiž a výsledek se dostavil v podobě 2., 3., 5. 
místa na MČR, které proběhlo na farmě Bolka Polívky. Pan Bolek Polívka byl příto-
men a účastnil  se rozdílení cen a fotografoval se s dětmi. Pro děti to byl pěkný den, 
na který ještě dlouho vzpomínaly.

  Hodně času a sil věnujeme stavbě ubytovacího zařízení, které umožní celoroční 
provoz. Nejvíce je využijí děti z dětského domova Prostějov, nad kterýni máme 
patronát a jezdí k nám již 5 let. 
 
 Přeji všem našim příznivcům dobrý a požehnaný rok 2010.

 Za Na dobré cestě Nový Malín o.p.s.
 ředitel společnosti Tomáš Pospíšil
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V každé obci žije spousta zajímavých lidí a ani v Novém Malíně tomu není jinak. Každý den se potkáváme se svými sou-
sedy, kamarády a přáteli a vlastně ani nevíme, co jsou zač a co v životě prožili. 

,,Člověk vydrží víc než zvíře“
Antonín Zajíc

Antonín Zajíc se narodil 22. dubna 1921 v Rudě nad Mo-
ravou jako druhé dítě rodičům Františkovi a Antónii. Měl 
ještě bratry Františka, Karla a Josefa. 

Když měl dva roky, nastěhovali se do Zvole. Tam měla ro-
dina menší hospodářství, jednu krávu a dvě kozy. Otec jako 
vyučený řezník hlavně obchodoval s dobytkem. Maminka 
v sezóně vypomáhala sedlákům, jinak pracovala v domác-
nosti. „Když jsem měl dva roky, rodiče se přestěhovali do 
Zvole a tam jsem navštěvoval školu. Šest tříd obecných a 
čtyři třídy měšťanské školy a potom jsem šel do školy do 
Olomouce, na dvouletou obchodní školu v Olomouci.“

Antonín Zajíc - srpen 2009

Obsazení pohraničí 
Zvole byla převážně česká obec, před válkou zde žilo jen 
pět Němců. Po Mnichovské dohodě byla tato obec v rámci 
sudetské župy připojena k německé říši. Příchod německé 
armády nevyvolal žádný větší odpor a zakrátko se zde ko-
nal plebiscit o připojení. „Proběhlo u nás hlasování, říkalo 
se tomu plebiscit. Vím, že každý dostal lístek, jako kluk si 
už moc nepamatuji, ale vím, že tam byla dvě kolečka. Ve 
větším bylo napsáno Ja a v menším Nein. Každý to musel 
zaškrtnout a odevzdat. Kdo byl proti Němcům, měl majetek 
nebo dobré zaměstnání, toho hned přestěhovali do protek-
torátu. Musel opustit Sudety a odjel do Čech, nechal vše-
chen majetek a utéct.“

 Škola Antonína Zajíce se po zabrání pohraničí náhle ocitla 
za hranicemi. „Když přišel Hitler, chodil jsem do obchodní 
školy. V září jsem nastoupil do druhé třídy obchodní školy. 
Hitler stanovil hranice a já jsem nemohl dojíždět do školy 
ze Zvole do Olomouce.Finanční prostředky na ubytování 
v Olomouci jsem neměl a rodiče také ne. Tak jsem tři roky 
pracoval v Lukavicích v továrně, potom jsem pracoval u 
Scheftera v Zábřehu, to byla textilka na hedvábí. Až jsem 
vydělal peníze, tak v roce 41 jsem se přestěhoval do Olo-
mouce a dokončil druhý ročník obchodní školy. Když jsem 
navštěvoval školu, tak občas jezdíval do Zvole k rodičům 
pro potraviny.“

Přes nově vzniklé hranice se dostával, jak se dalo. Když 
nebyla propustka, tak přebíhal na černo. Jednou byl chycen 
v Mohelnici na nádraží, byl s ním sepsán protokol a poslali 
jej zpět do Zvole.

Nucené nasazení v Německu
Po atentátu na Heydricha 27. května 1942 se zvětšoval tlak 
na české obyvatelstvo. Obchodní škola, kam chodil Anto-
nín Zajíc, byla napůl česká, napůl německá. Tyto dvě části 
byly od sebe odděleny pomocí dřevěných desek. „Od nás z 
české školy někdo dělal takový tajný letáky, protiněmecký. 
A mezi ty prkna je strkal Němcům. Němci jak to zjistili, 
najednou u nás uzavřeli školu a udělali prohlídku.“ 

Podezřelí studenti byli zadrženi. Mezi nimi i Antonín Za-
jíc. Po výslechu byl druhý den propuštěn pro nedostatek 
důkazů. Školu dokončuje roku 1942. „Po skončení školy 
jsem hned dostal nabídku na účetního u firmy Gregor a syn
v Olomouci. Bylo to řeznictví a restaurace a dělal jsem tam 
půl roku účetního až do Vánoc roku 1942. Před Vánocemi 
jsem byl vybrán jako nuceně nasazený. Ročník 21, povinně 
všichni jsme museli do Německa na práci.“

Nuceně nasazený byl v obci Bernsbach v Dolním Sasku. 
Jednalo se o soukromou firmu Mettalwaren – Fabrik. Bylo
tam asi dvacet zaměstnanců, z toho dvanáct Čechů. Pra-
covalo se zde na výrobě součástek protitankových min, 
pancéřových pěstí a jiných komponentů zbrojní výroby. 
Protože Antonín Zajíc uměl německy, dělal také tlumoč-
níka. Bylo na něj naléháno, aby se přihlásil k Němcům 
(Volksdeutsche). To však odmítl a tím se stal automaticky 
nepřítelem Německa. Důvodem odmítnutí byla mimo jiné 
skutečnost, že by musel na frontu. Při práci v Bernbachu 
jezdili při volných nedělích spolu se dvěma kamarády do 
blízkých Krušných hor, kde podnikali pěší túry. 

Zatčení a pobyt ve věznici Plauen
Na podzim roku 1944 odjel domu na dovolenou, z které se 
již nevrátil. Doma jej začalo hledat gestapo. „Ihned jsem 
odjel zpět do Bernsbachu a tam jsem pokračoval v zaměst-
nání. Dne 17. října ráno mě sebrala policie a vlakem mě 
transportoval do Pauen na gestapo. Tam jsem přišel do 
jeho kanceláře, seděl tam ten gestapák, takovej malej, za 
stolem, a začal číst udání, co tam měl od šéfa. Že jsem utekl 
z práce, nechtěl jsem se dát k Němcům, dělal jsem, všecko 
tam přečetl a písařka to tam zapisovala. Teď to vzal: „Po-
depiš to!“ Říkám: „To není pravda! Já to nepodepíšu.“ On 
skočil, hned jsem dostal tři facky, až jsem vyplivnul zub. 
Eskorta mě odvezla do vězení a byl jsem odsouzený během 
čtvrt hodiny.„ 
V rámci pracovního tábora chodil pracovat do továrny 
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Vamag, kde se vyráběly tanky. Byl vězněn v cele pro jed-
noho s dalšími čtyřmi spoluvězni. V cele byla jedna postel, 
na které spávali dva vězni. Zbylí tři spali vždy na zemi. 
Denně se střídali. Z Plauen se panu Zajícovi podařilo po-
slat domů moták. Otec pak přijel na návštěvu. Mohli spolu 
hovořit jen deset minut a to pouze německy, aby jim do-
zorce rozuměl. Otec mu chtěl předat nějaké jídlo, ale bylo 
to zakázáno. Mohl pouze na vrátnici nechat svetr a jedny 
ponožky.

V káznici ve Spergauhalle
Dne 14. 11. 1944 byl transportován do káznice (Arbeitser-
ziehnungslager) ve Spergauhalle. Tento tábor byl často 
bombardován, proto se stavěl nový několik kilometrů od 
Halle ve vesnici Zöschen. Byly to buňky, které Němci po-
užívali v Africe. Šestnáct dřevěných postelí bez slamníků. 
„Uprostřed byla kamna, komín navrch a fasovali jsme den-
ně tři brikety hnědouhelný. Byly to takový dlouhý brikety. 
Tak tři ty brikety na den do těch kamínek na vytápění v 
zimě. Právě jsem tam byl od listopadu do března.“ Každý 
vězeň měl jen jednu deku na zakrytí. Pod hlavu si dávali 
plechovou misku a dřeváky. Také proto, aby jim je nikdo 
neukradl. V těchto domech bydleli do poloviny ledna. Na 
mytí byla pouze studená voda, proto se většina vězňů vů-
bec nemyla a byli potom silně zavšiveni. „Vší tam bylo to-
lik, plno, že jsem tam viděl, chlap ležel na posteli, nemohl 
se už hýbat, lezly po něm vši, že přelézala jedna přes dru-
hou, že neměla místo. A stalo se někdy u vší, že byly nějak 
pod kůží, že se to vylíhlo, když to rozřízl, bylo to hnízdo vší. 
Kdo trochu nedržel na hygienu, tak to byl konec. A jednou 
za sedm týdnů nás vozili do jednoho podniku, Bunawerke 
se to jmenovalo. Vlakem nás vozili ve vagónech. Tam jsme 
přišli, museli jsme ze sebe všechno vysvlíknout a dalo se 
to do takových pecí. A vedle byly sprchy. Tam jsme prošli, 
vykoupali se, umyli se celí a z pece už nám vyjely šaty. To 
bylo úplně teplý. Ty vši tam ničili teplým vzduchem. A tak 
jsme se zas oblékli.“ Byli tam i vězni, kteří se celých sedm 
týdnů nezuli boty. 

Do práce chodili na různá komanda. Nejvíce vězňů jezdi-
lo do Halle do továrny (Leunawerke – továrna na umělý 
benzín). Když byli v továrně a byl nálet, schovávali se do 
kouta budov a čekali, co bude. Na rozdíl od Němců, kteří 
se schovávali do betonových bunkrů, do nich oni neměli 
přístup. Odstraňovaly se tam hlavně trosky po bombardo-
vání a ze země vykopávaly bomby. Antonín Zajíc pracoval 
také ve vrátnici, kde zažil, jak esesmani cvičí psy na věz-
ních. Nechali si na strážnici zavolat vězně, který měl něja-
ký přestupek. Tam ho vyšetřili a poslali pryč. Když přišel 
ke dveřím, poslali na něj psa. Ten vězně strhl na zem. Když 
už byl vězeň vysílen a nemohl vstát, psa odvolali a vězně 
nechali odejít. 

Vězni pracovali také na poli, tam zažili i nálet. „Bylo pod 
mrakem. Nízko mraky. To jste vždycky viděli, když z těch 
mraků jako hruška vypadla ta bomba. A ta bomba, když 
spadla, bylo to, jako když je zemětřesení. To se celá země 
zamlela, zatřepala. Těžké bomby. Trychtýře to udělalo, že 
by tam postavil barák.“ Antonín Zajíc zatím ležel s 

ostatními vězni v příkopu a nálet pozoroval. Nejbližší 
bomba spadla pouze 30 metrů od něj. 

Ve věznici měli k snídani černou hořkou kávu, meltu a na 
oběd polévku z řepy a půl kilogramu chleba. „Tam nebylo 
nic jiného, jen řepa. Jenom ta řepa a sůl. Když byla mrkev 
nahusto, to byl svátek. Neděle třeba. A to jenom šťávou 
z masa polité. To maso snědli esesáci a nám jen trošku po-
lili tu mrkev“ Při cestě vlakem z práce kradli na nádraží 
cukrovou řepu, kterou pak pekli na kamínkách. 

Záchody v táboře neexistovaly. „Víte, jaké jsme měli so-
ciální zařízení? Byla velká vybagrovaná díra, latě, teda 
fošny napříč a tam se vždycky chodilo, do mezery mezi tím. 
Člověk stál na dvou fošnách a taková tam byla hygiena. 
Úplavice řádila jako čert. Vši, skvrnitý tyf, taky jsem ho 
dostal, úplavice. Kdo nedbal na hygienu, ten tam zůstal. 
Ten se nevrátil. Že byli chlapi, on měl v kalhotech, teda jak 
se říká posral se a nevyčistil to, stoupl si k kamínkům a ne-
chal to uschnout a chodil v tým tak dál. Tak takový člověk 
tam nevydržel. Ten tam zůstal. Bylo nás tam asi devět set 
lidí a denně byli čtyři, pět, šest mrtvých.“ 

Zanedlouho přišli do káznice italští partyzáni, kteří bojo-
vali v Itálii proti fašismu. Velel jim generál Badoglio. Mezi 
nimi byl též jeden Čech jménem Strnad. Sloužil ve vládním 
vojsku. Hitler tato vládní vojska poslal do Itálie, aby udr-
žovali pořádek. Strnad přeběhl k partyzánům a byl chycen 
a zatčen. Pocházel od Olomouce, po válce jsem se s ním v 
Olomouci setkal.“

V lednu roku 1945 se v táboře rozšířil skvrnitý tyfus. Byla 
zřízena karanténa a nikdo nesměl ven ani dovnitř. Ani do-
zorci nesměli opustit tábor. Když dovezli potraviny, tak je 
složili před bránu a vězni je odnesli do tábora. Většina věz-
ňů byla umístěna do marodky, mezi nimi i Antonín Zajíc. 
Lékařem byl vězeň, Němec židovského původu. Když byli 
propouštěni z marodky, nechal je nastoupit esesman a mu-
seli klusem oběhnout apelplac. Kdo uběhl, byl zdráv, kdo 
po cestě padl, musel zpět na marodku. Nemoc se projevo-
vala hlavně vysokými horečkami. „To nic člověka nebole-
lo, jen strašný horečky a to oslabovalo srdce. A jediný léky 
co bylo, bylo živočišný uhlí a aspirin.“ 
Po nemoci byl Antonín Zajíc tak zesláblý, že se musel učit 
znovu chodit. 

Protože bylo málo dozorců, byli používáni sovětští vojáci
z Vlasovy armády (Vlasovci). Většinou neuměli německy, 
pouze křičeli: „Los, Los…!“ Někteří byli horší než Něm-
ci.

Při přestupku byly používány tresty ranou holí velikosti 
násady krompáče s ostrými hranami. Vrchní kápo byl Čech 
z Plzně a tomu Antonín Zajíc sebral kus chleba.  Za to do-
stal pět ran.

V káznici v Plzni
Když se blížil konec války, bývalému zaměstnavateli 
z Bernsbachu začali utíkat nuceně nasazení Češi. Proto si 
vyžádal Antonína Zajíce z káznice a ten byl 6. března 1945 
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propuštěn. Po nástupu zde vydržel jen několik dní a spolu 
s dvěma kamarády z továrny utekl. Přes Vejprty a Chomu-
tov dorazili až do Loun. Zde byl večer městským stráž-
níkem opět zatčen. Další den byli eskortováni do Kladna 
na kriminálku a posláni do káznice Plzeň-Karlov. Tam již 
byly podmínky snesitelnější. Pracovali na rozebírání tzv. 
falešné Škodovky, kterou Němci postavili blízko hlavních 
závodů, aby zmátli spojenecké letce při bombardování. To 
se jim ale nepodařilo.

Dne 19. dubna 1945 došlo k velkému náletu na Plzeň. ,,Pak 
bylo 19.dubna a byl velký nálet na Plzeň. To tenkrát Ško-
dovku rozbili. Bylo to v noci, oni naházeli těch světlic tolik, 
že to bylo světlo jako ve dne. Následující den byli všichni 
propuštěni do civilu.“ Přes Prahu a Olomouc se dostal do 
Bělkovic, kde načerno přechází hranice protektorátu.

Domů se vrátil 22. dubna 1945 v den svých čtyřiadvacátých 
narozenin. Byl zde svědkem odchodu německé armády a 
příchodu sovětské armády, která s sebou táhla i velbloudy.

Na vojně

V Novém Malíně

Dne 28. května 1945 vstoupil dobrovolně na vojnu. Dostal 
německou uniformu, protože jiné nebyly a spolu s dalšími 
třiceti vojáky měl za úkol hlídat jesenické kasárny. Velite-
lem byl major Matějíček. Později byl převelen do Žulové.

Jeden z úkolů, které měli zastávat, bylo hlídat německé 
obyvatelstvo. ,,Chodili jsme k Němcům, těm jsme museli 
sebrat rádia a kola, to nesměli vůbec vlastnit, aby se ne-
mohli přemísťovat na kole a poslouchat zprávy.“ 

Do Žulové přišla zpráva  o soustředěni polských jedno-
tek u československých hranic. Poláci se zde zakopávali a 
připravovali k útoku na Jesenicko, které chtěli přebrat pod 
svoji kontrolu. Byla vyhlášena okamžitá pohotovost. Kon-
flikt byl nakonec vyřešen mírovou cestou a hranice zůstaly 
ve své původní podobě.

Po příchodu z vojny pracoval s rodinou na hospodářství ve 
Frankštátě. „Dost se nám dařilo, dobře jsme prosperova-
li. Naši přišli, byla tady jedna kravka, dvě telátka a jeden 
koníček po Rusácích. A když jsme končili a začal kolchoz, 
tak už jsme měli sedm koní a šestadvacet kusů hovězího ve 
chlívě.“

Po válce se také musely dodávat povinné odvody státu. 
„To se ještě pořád vedlo jako za Němců. To bylo určený, že 
zemědělec musel odevzdat 18 metráků pšenice z hektaru. 
Když měl domácí zabíjačku pět kilo sádla a nějaké vajíčka, 
to bylo podle slepic.“

5. 11. 1949 se Antonín Zajíc oženil. Ze statku odešel do 
zaměstnání, neboť nevyhovovalo, aby na statku hospoda-
řilo více rodin.
Našel si zaměstnání u Severomoravského spotřebního 
družstva v Šumperku jako kalkulant v nákupním odděle-
ní.
Když bratr vstoupil do JZD, mělo družstvo nedostatek 
pracovních sil. „Komunisté zjistili, že jsem spolumajitel a 
nařídili SSD, aby mě na hodinu propustilo. Tím jsem byl 
bez zaměstnání a musel nastoupit do JZD. Protože jsem 
byl pracovník v zemědělství, sebrali mi pro celou rodinu 
potravinové lístky. Bratr mi dal jednu krávu a cent žita, 
které jsem nechal semlít a dal pekařovi, abych mohl zatím 
chodit pro chleba.“
Po 22 letech práce se mu podařilo z JZD odejít a nastoupit 
do ČSD jako řidič nákladního auta. Tam pracoval 8 roků, 
až do důchodu, a dále jako brigádník skoro do 69 let.

V současnosti bydlí Antonín Zajíc v Novém Malíně. Na 
svůj věk vypadá až neuvěřitelně vitálně a jeho paměť by 
mu mohl závidět leckterý mladík.

Vít Lucuk

Nahoře: Pan Zajíc v dětství a v mládí.
Vlevo: Tablo z Veřejné obchodní školy v Olomouci, foto z nuceného 
nasazení.
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Vzpomínka na Hody v Novém Malíně a 
Lampiónový průvod

Letos již podruhé proběhly hody a lampiónový průvod. 
Obě akce měly opravdu hojnou návštěvnost (jde vidět, že 
pokus o zlepšení a obnovení kulturních tradic v obci se 
povedl).  
Ale jak už to v životě bývá, ne vždy se vše povede… Na 
přání obyvatel Nového Malína i přespolních návštěvníků, 
dnes snad již tradičních, Hodů v Novém Malíně jsme se 
rozhodli, že hody uspořádáme ve dvou dnech a to tak, že 
začneme již v sobotu Hodovou zábavou a neděle se ponese 
v duchu minulého roku s menšími změnami a hlavně vylep-
šeními (zajištění pódia a parketu, hudby k tanci, více druhů 
občerstvení atd.). Neumím posoudit, zda minimální účast 
na Hodové zábavě byla zapříčiněna nepříznivým počasím, 
fotbalovým zápasem v TV nebo snad jen nezájmem lidí. 
Každopádně ti, kteří se zimou nenechali odradit a oželeli 
fotbal se očividně dobře bavili. Po sobotě plné nejistoty, 
trochu zklamání a hlavně strachu, jak to dopadne s poča-
sím v neděli, jsme byli příjemně překvapeni, když jsme se 
probudili do krásného slunečného rána. Od rána panovala 
dobrá nálada, kolem desáté hodiny se okolí Obecního úřa-
du začalo naplňovat lidmi, pro které byl na celé dopoledne 
i odpoledne připraven doprovodný program, nachystané 
výborné občerstvení a spousta možností, jak se příjemně 
zabavit. 
Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří se na výzvu při-
hlásili a jakkoliv se zapojili při pořádání hodů.
Lampionový průvod jsme letos pořádali ve spolupráci s 
družinou ZŠ Nový Malín jako dýňování. Po zkušenostech 
z minulého roku jsme trasu průvodu poněkud zkrátili a vy-

cházelo se od školy, kde každé dítě  (překvapivě také pár 
dospělých)  s lampionem obdrželi číslo do tomboly. Do 
kroku nám hrála paní Vohralíková z Obecního úřadu. Po 
příchodu na Sokolovnu se děti rozeběhly po areálu, kde 
pro ně byly nachystány dýňové soutěže, za které byl každý 
odměněn, až se nám podařila rozhořet vatra, tak se opékaly 
špekáčky a dospělí se zahřívali punčem.   

Miroslava Krausová

Hody v Novém Malíně a Lampiónový průvod 
(dýňování) obrazem.

  Aerobic ZŠ Nový Malín

Bludověnka Perchty von Bladen

Výstava  v knihovně Organizátoři výstavy
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Vlevo: Šermíři 
z Bludova

Vpravo: Ohnivá show

Otevřeno sportovní hřiště „ Na Hrabišínské“

V polovině měsíce října bylo dokončeno sportovní hřiště 
v lokalitě „Na Hrabišínské“.
Jde o první projekt sportoviště, které budujeme a tak jeho 
výstavba nepokračovala tak hladce jak jsme předpokláda-
li.

Základní stavební práce tj. podklady, drenáže a obrubníky 
stavebně provedla obecní firma Provozní Nový Malín s.r.o.  
Povrch /umělý trávník včetně lajnování/ dodala firma Te-
nis Zlín s.r.o. Protože nás po celou dobu výstavby trápilo 
deštivé počasí, není ještě k dnešnímu dni hřiště zcela do-
končené. Dle dodavatele povrchu je ale možno hřiště po-
užívat. Hřiště je nutno ještě za sucha prosypat křemičitým 
pískem a posléze uválcovat.  Toto vše ještě dokončí firma 
ze Zlína v některém z jarních měsíců.

Hřiště je po dlouhé době první, které obec s nemalými ná-
klady vybudovala, a proto doufáme, že bude po úplném 
dokončení sloužit dospělým a především dětem. Je nalaj-
nováno na malou kopanou, basketbal, nohejbal a volejbal. 
Od nové sezony 2010 bude nakoupeno sportovní vybavení 
na tyto sporty, které bude uloženo u správce hřiště a bude 
možné si jej zapůjčit.

Hřiště bude otevřeno po celý den. Musíme upozornit 
všechny, kteří nebudou na hřišti sportovat, ale budou chtít 
nové vybavení nějakým způsobem poškodit, že celý ob-
jekt je střežen kamerovým systémem a ze záznamu snadno 
zjistíme původce škody.

Další novinkou bude i to, že na obecních webových strán-
kách bude náhled, který bude ukazovat jak hřiště na Hra-
bišínské tak i nově dokončení hřiště u školy. Ten, kdo má 
přístup na internet se bude moci podívat, zda je hřiště ob-
sazené, a pod. Obec Nový Malín žádala o dotaci na dovy-
bavení tohoto veřejného prostranství. Jedná se o mobiliář, 
kterým bude: pergola, posezení pro matky s dětmi, lavič-
ky, stojany na kola, odpadkové koše. Součástí je i lano-
vá pyramida.  Obec Nový Malín z vlastních prostředků 
následně vybaví toto prostranství o další herní prvky pro 
děti - prolézačky, houpačky, ad. Veškeré uvedené vybavení 
musí splňovat zákonné normy a tak pořízení těchto věcí se 
počítá do statisíců. 

Předpokládáme, že na jaře celý areál dokončíme a bude ke 
spokojenosti sloužit maminkám s malými dětmi a všem, 
kteří si chtějí sportování užít. 
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 V polovině srpna jsme na našem areále u cihelny měli mi-
lou návštěvu. Zavítaly k nám děti z Ukrajiny, z oblasti po-
stižené radioaktivním spadem z havárie v jaderné elektrár-
ně Černobyl, které jezdí každoročně na ozdravný pobyt do 
Jeseníků. Děti si nejprve u pomníku obětem vypálení Čes-
kého Malína vyslechly historii obce, a protože mezi nimi 
byly i dvě děti ze znovu obnoveného Malína na Volyni, 
položily k pomníku kytici a poté se odebraly na náš areál. 
Tam naši mladí hasiči předvedli svým ukrajinským vrstev-
níkům disciplíny ze hry Plamen, a to štafetu dvojic a po-
žární útok. Našim hostům se ukázky líbily, sami si je mohli 
vyzkoušet, čehož samozřejmě využili. Poté, co si všechny 
děti vyzkoušely, co pochytily z ukázek, bylo jim nabídnuto 
malé pohoštění. Velký ohlas mělo také přistavení výjez-
dové tatry, děti se mohly podívat na výbavu, sednout si do 
kabiny a vylézt na nástavbu. Dětem se odpoledne velmi 
líbilo a slíbili, že k nám napřesrok opět zavítají.  
 Poslední prázdninovou sobotu jsme pro naše členy uspo-
řádali zájezd do ZOO ve Dvoře Králové nad Labem. Naše 
mladé hasiče si na starost vzali vedoucí a ostatní členové 
si chodili po této krásné zahradě dle libosti sami. Největší 
ohlas měla samozřejmě jízda safaribusem. Poté, co jsme si 
zahradu prošli, zastavili jsme se na zpáteční cestě na pozd-
ní oběd a plni zážitků dorazili domů. 
 S koncem prázdnin dospěla k závěru i Velká cena okresu 
Šumperk. Nám letošní ročník vůbec nevyšel, z 34 soutěž-
ních družstev jsme v celkovém součtu obsadili 18. místo, 
ale i tak jsme si zajistili právo pořádat soutěž Velké ceny 
v příštím roce. Celkem jsme na 16 soutěžích nasbírali 94 
bodů, a čeho si opravdu vážíme je náš rekord na trati na 
3 hadice B, kterého jsme dosáhli na soutěži v Třeštině, a 
který činí 19,30s. Pro zájemce, kteří se chtějí podívat, jak 
se nám v průběhu roku dařilo i nedařilo, jsou na našich 
stránkách www.sdh-novymalin.cz  umístěny videa z něko-
lika soutěží. 
 S prvním dnem nového školního roku začíná také nový 
ročník celostátní hry PLAMEN a Ligy mladých hasičů 
okresu Šumperk. My jsme do obou těchto soutěží přihlásili 
po jednom družstvu mladších a starších žáků. Liga MH za-
čala již 19. září v Sudkově tzv. hasičským trojbojem, soutě-
že, která se skládá ze tří disciplín -  střelby ze vzduchovky, 
uzlové štafety a běhu 60m překážek. Naši mladší obsadili 
na této soutěži celkové 7. místo z 15 družstev, když obsa-
dili průběžné 4. místo ve střelbě, 7. místo v šedesátkách a 
7. místo v uzlování. Starší skončili v celkovém hodnocení 
šestí z 22 družstev, když si vystříleli 7. místo, pátí skon-
čili na uzlování a šestí v bězích na 60m překážek.  
 Dne 3. října nás čekalo 2. kolo Ligy, tradiční Šumperský 
Soptík, soutěž v bězích 60m překážek, kterého se letos zú-
častnilo 357 závodníků. Zde nás nejvíce potěšily výsledky 
našich závodníků v kategorii přípravka do 8 let. V této ka-
tegorii nejvíce zazářili sourozenci Krobotovi, když Michal 
skončil na osmém místě a Gabča dokonce tuto kategorii 
vyhrála! Celkově naše družstvo mladších obsadilo hlavně 
díky výsledkům přípravky 6. místo, v okresním hodnocení 
družstev pak 4. místo.V kategorii starších chlapců se niko-
mu z našich borců bohužel postoupit do druhého kola ne-

podařilo, kategorie starších děvčat byla tou nejobsazenější, 
startovalo zde 96 závodnic, jedinou naší závodnicí, která 
se probojovala do kola druhého byla Natálie Láznová, kte-
rá skončila celkově na 29. místě. Naše družstvo starších 
obsadilo celkově 15. místo a v okresním hodnocení skon-
čilo osmé. Velkou novinou také byl přímý přenos této akce 
online na hasičské televizi www.hasici150.tv, kde také mů-
žete zhlédnout záznam z této akce. 
 Celostátní hra PLAMEN byla na našem okrese zahájena 
dne 17.10.2009 v Lesnici, tradičně závodem požárnické 
všestrannosti. My jsme do soutěže postavili dvě pětičlenné 
hlídky v kategorii mladší a jednu hlídku v kategorii starší. 
V mladší kategorii soupeřilo celkem 14 hlídek, na ty čeka-
lo celkem šest stanovišť, rozmístěných po trase asi 2,5 km. 
Přestože obě naše hlídky soutěžily na tomto druhu soutěže 
poprvé, dosažené výsledky jsou opravdu vynikající. Hlíd-
ka označená jako Nový Malín A skončila v celkovém hod-
nocení na výborném třetím místě a hlídka označená jako 
B s těmi nejmenšími uzavírala první desítku! V kategorii 
starších soupeřilo mezi sebou 18 hlídek, které štáb soutěže 
kvůli špatnému terénu poslal po stejné trase jako mladší 
kategorii. Bohužel naše družstvo získalo na posledním sta-
novišti první pomoci úplně zbytečné trestné body, a ty naši 
hlídku odsunuly až na celkové 10. místo. Také z této soutě-
že si můžete prohlédnout záznam na internetové televizi. 
 Co se týče naší výjezdové jednotky, podíleli jsme se na 
likvidaci požáru zemědělské budovy v Maršíkově. Jednot-
ka vyjela oběmi cisternami a prováděla na místě zásahu 
požární asistenci a naše vozy byly využity ke kyvadlové 
dopravě vody. V naší obci byla naše jednotka vyslána k 
monitoringu úniku plynu u rodinného domu u cihelny. Ve 
dnech 14. a 15. října byla naše jednotka povolána k odstra-
nění spadlých větví a stromů na silnici směrem na Mlado-
ňov a dále v úseku Nový Malín - Mladoňov -  Václavov 
– Bedřichov – Oskava – Libina. Naše jednotka započala z 
pracemi, ale neustále padající sníh, který se nabaloval na 
ještě nespadané listí, v tomto úseku strhával jeden strom 
za druhým, takže když jednotka dokončila práce ve směru 
na Oskavu, po cestě zpět likvidovala další spadlé stromy. 
Nakonec se ale situaci podařilo zvládnout a komunikaci 
uvolnit. 
 Vzhledem k tomu, že se blíží čas Vánoc, doba shonu, spě-
chu a nervozity, dovolte mi, abych všem občanům jménem 
SDH Nový Malín popřál v této době pevné nervy, ničím 
nerušené vánoční svátky, a všem hlavně hodně zdraví a 
štěstí do nového roku 2010.

Jiří Hýbl

Vítězka „Soptíka“
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Z činnosti T.O. SLUNOVRAT
Vážení čtenáři!

 Blíží se konec roku a v našem oddíle hodnotíme naši čin-
nost. Letní soustředění nám narušili ničivé povodně, které 
vážně poškodily naše tábořiště v Polomi. Proto jsme byli 
nuceni změnit plány a s pomocí přátel se nám podařilo 
uskutečnit dětem slíbené soustředění.

 Celý týden se děti i dospělí učili lovit a krotit duchy pro-
střednictvím různých denních a nočních her, při kterých 
museli ukázat svůj důvtip a odvahu. Na závěr byl všem 
předán živnostenský list krotitelů duchů. 

 Po prázdninách jsme se začali opět scházet v klubovně u 
chovatelů. Přibyli nám noví členové. Začali jsme hrát no-
vou celoroční hru ,, Za zlatem severu“. 

 V podzimních měsících jsme byli sbírat kaštany a žaludy, 
které při zimních vycházkách nosíme zvířatům ke krmel-
cům.

 S pomocí dotace od obecního úřadu jsme zakoupili nové 
dva stany a velký kotlík na vaření v přírodě. Tyto věci opět 
využijeme při táboření v příštím roce.

 Na závěr bychom chtěli popřát všem čtenářům příjemné 
prožití vánočních svátků a šťastný Nový rok a přidat jeden 
typ na hezký výlet.

Vycházka na Bradlo

Vlakem se z Nového Malína  přepravíte na vlakovou sta-
nici Libina. Zde vystoupíte a po modré turistické značce se 
krásnou přírodou vydáte směrem na Bradlo, tzv. Moravský 
Blaník. Cestou nepřehlédněte skály s názvem Tři kameny.
Za krásného počasí je z Bradla nádherný výhled do širého 
okolí. Odtud vede červená stezka až k vlakové zastávce v 
Nové Hradečné. Trasa není náročná ani pro rodiče s malý-
mi dětmi.

Členové T.O.Slunovrat

Záběry ze soustředění oddílu
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TJ Sokol Nový Malín – oddíl kopané
Dnes Vám blíže představíme mužstvo mladších žáků. 
Soupiska: Šváb Jan, Dus Jakub, Pyšný Filip, Gabriel Ja-
kub, Gabriel Martin, Hamala Jan, Drozd Dominik, Rybni-
kár Kryštof, Palatka Petr, Šopík Daniel, Schwab Zdeněk, 
Solár David, Wohlrab Alex, Dušek Vlastimil, Strašil Jan,
Z mužstva přípravky nám pomáhali: Doležel Petr, Palatka 
David, Palatka Karel, Háša Tomáš 
(všichni naši hráči jsou obyvatelé Nového Malína)

Trenéři: Hamala Miloslav, Dus Jaroslav
Vedoucí mužstva: Dusová Simona
Začátek přípravy: 13.7.2009
Konec podzimní sezóny: 5.12.2009
Počet tréninkových jednotek: 46
Počet zápasů: 11
Soutěž: Krajská soutěž I. třídy
Umístění v tabulce: 8 místo
Teď se blíže podívejme za fotbalovým podzimem našich 
mladších žáků.

Tabulka: Výsled-
ky:

Velké Losiny 10 8 0 0 57:6 26 0:8, 1:5
Javorník 10 8 1 1 32:11 25 1:5
Jeseník 10 8 0 2 39:13 24 1:6, 0:5
Loštice 10 4 0 6 23:27 12 2:3, 1:0
Žulová 10 3 1 6 23:33 10 0:3
Vikýřovice 10 3 1 6 19:41 10 3:3
Mor. Beroun 10 2 0 8 15:46 6 1:3
Nový Malín 10 1 1 8 10:41 4 -

Před zahájením sezóny jsme stáli před problémem, jak se-
stavit mužstvo. V minulých letech jsme se při nedostatku 
trenérů a tehdejší spolupráci s oddílem z Hrabišína nedo-
statečně věnovali ročníkům 96,97,98 a dnes jen těžko vý-
konostně doháníme co se tehdy zanedbalo. Špatně a málo 
se trénovalo, nedělaly se nábory ve škole a tak tyto roč-
níky byly jednak početně slabé, navíc výkonostně na své 
vrstevníky nestačily. Před touto sezónou jsme tedy využili 
silného ročníku 99, který, ač by mohl hrát ještě za družstvo 
přípravky, byl celý přeřazen do týmu mladších žáků. V 
soutěži tedy nastupujeme a jsme v průměru o 1 rok mladší 
než naši soupeři, kteří jsou vyšší, fyzicky zdatnější. Přesto 
naše dosavadní výsledky nejsou vůbec špatné. Mimo muž-
stev na prvních třech místech jsme schopni hrát vyrovnané 
zápasy se všemi ostatními: 

Vyhodnocení podzimní části:
V této části nás postihla dvě dlouhodobá vyřazení z týmu 
ze zdravotních důvodů u dvou starších hráčů (Hamala, 
Rybnikár), kteří mohli mužstvu pomoci pouze v polovi-
ně zápasů. Špatná tréninková morálka dalších dvou hráčů 
(Šopík, Dušek) z počátku sezóny zase nedovolila těmto 
dvěma útočníkům odehrát plný počet zápasů. 
Hráči ročníku 99 a hráči, kteří nám pomáhali v době zra-
nění a nemocí z přípravky, hráli velmi dobře. Velmi dobře 
chytali oba brankáři (Šváb, Dus), dobré zápasy odehráli 
Schwab a Solár, ale ani ostatní nezklamali. Ti starší oslabe-

ní o výše jmenované podávali výkony odpovídající délce 
své dosavadní tréninkové dráhy (tj. 1,5 roku). Největší pře-
kvapení nám však připravil Martin Gabriel (1998), který 
se velmi zlepšil a držíme mu palce, aby se mu vyhýbala 
zranění a aby mu nechyběla chuť na sobě dále pracovat.

Výhled: 
Potřebujeme mužstvo stabilizovat aby i ti, kteří si myslí že 
se dá hrát fotbal bez pravidelných tréninků, bojovnosti a 
nasazení poznali, že tomu tak není. V tomto směru potře-
bujeme pomoc i od Vás rodičů, aby jste dohlédli - jestliže 
Vaše dítě  chodí k nám trénovat - aby tam chodilo pravidel-
ně, aby první zákaz,  který dítě postihne nebyl zákaz hrát 
fotbal (zákaz počítače je daleko účinnější a užitečnější). 
Také bychom rádi doplnili mužstvo o 2 rychlé hráče roční-
ku 97-98, kteří by nám pomohli v útočné fázi, kde nás bota 
tlačí nejvíce. Tímto je srdečně zveme na naše tréninky. Ne-
vadí, že fotbal neumí hrát.

Závěrem:
V těchto dnech poctivě trénujeme v tělocvičně a připravu-
jeme se na tradiční halový turnaj (5.12.2009), kde v domá-
cím prostředí naší školní tělocvičny přivítáme sedm týmů, 
které budou společně s námi bojovat o nádherné perníkové 
poháry, které pro nás vyrábí paní Černá. Přijďte se na nás 
podívat i na poháry.
Halový turnaj je pro nás závěrečnou tečkou pro tento rok a 
my na měsíc ulehneme k zimnímu spánku. 
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TJ Sokol Nový Malín – oddíl stolního tenisu

  po�ádá pro ob�any Nového Malína

„Váno�ní turnaj“
         ve stolním tenise 

Turnaj se uskute�ní v sobotu 26.12. 2009 v Sokolovn�.

Sout�žit s bude ve dvou kategoriích: 

1) dopoledne  - mládež do 15 let 
  2) odpoledne  - dosp�lí neregistrovaní (tj. nemohou se zú�astnit hrá�i evidovaní v �AST)

                    mládež                    dosp�lí
Za�átek turnaje                   8:15                   12:30 

   Uzáv�rka p�ihlášek !     8:35          12:50 
  Zahájení sout�ží                 8:45                     13:00 
 P�edpoklad ukon�ení sout�ží      12:00            19:00  

   Startovné           --                                        30 K�

Systém sout�že bude upraven podle po�tu p�ihlášených. Posilující nápoje a vydatná strava je zajišt�na. �istou sportovní obuv na 
p�ezutí s sebou ! M�žeme také zap�j�it 4 ks pálek. 

          Na hojnou ú�ast se t�ší po�adatelé
bližší informace na tel.�ísle: 733125211

6. prosince v 17:00 hod.

vystoupí dechový orchestr ZUŠ Zábřeh

13. prosince v 17:00 hod.

vystoupení žáků ZŠ Nový Malín Danuty Davidové (cembalo), Magdalény Malé, Terezie Todekové 
(zobcové flétny), Růženy Kubíčkové (violoncelo), Petra Maláče (kytara)

20. prosince v 17:00 hod.

IRISM GROOVE
Tradiční irská hudba
Radomír Flek - Ondra Riegl - Alena Gaalová + děti z Řecké školy při Řecké obci Šumperk
pod vedením Moniky Sulasové

VESELÉ VÁNOCE A VŠECHNO NEJLEPŠÍ
DO ROKU 2010

PŘEJE OBECNÍ ÚŘAD A REDAKCE
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Tiskne Tiskárna v Novém Malíně

AUTOOPRAVNA
Lubomír Čmakal

Tel: 777 / 829 624
 Nový Malín 366

NABÍZÍME
-diagnostika a opravy motorů

-broušení hlav válců, bloků, dosedacích ploch
-opravy převodovek (mechanických)
-opravy podvozků, brzd, výfuků atd.

-geometrie náprav
-vyvařování a opravy karoserií 

-nástřik spodků a dutin
-náhradní vozidlo

-prodej náhradních dílů
-stk + emise – příprava + vyřízení

-výměny olejů
-přepisy a jednání na úřadě.


